
 
ZPRAVODAJ OBCE JANOVÁ        ČÍSLO 1/2013  

DVACET LET ZNOVUOTEVŘENÍ 
ŠKOLY V JANOVÉ 

   V den zahájení druhého kola prezidentských voleb, 
tedy 25. a 26. ledna 2013 uspořádala Základní škola 
Janová den otevřených dveří k 20. výročí znovuotevření 
školy v Janové.  Malotřídka v Janové byla zrušena v roce 
1979 a znovuotevřena po osamostatnění obce pro školní 
rok 1992/1993. Historii dvaceti let samostatné janovské 
školy spojil ředitel Michal Lucbauer a kolektiv 
zaměstnanců s celkovou historií školství v Janové.  
   Ta sahá již do více než stoleté minulosti. Exkurendní 
(docházkové) vyučování v Janové bylo zahájeno 1. 
dubna 1844 rektorem vsetínské katolické školy 
Kašparem Vojáčkem. Po vymanění školství z církevního 
vlivu byl prvním prozatímním veřejným učitelem 
ustanoven v roce 1873 Ondřej Buják, který vyučoval 
v budově čp. 58, což je i číslo popisné dnešní školy. 
Stavba nové budovy školy byla zahájena 21. června 1875 
podle plánu tesařského mistra Pavla Leskovjana ze 
Vsetína a postupem let se měnila a přestavovala. 
   Historický přehled janovského školství zaujal již svým 
pozičním řešením. Fotografie ředitelů a nejstarší 
záznamy nalezli návštěvníci takřka přímo u hlavních 
dveří. To bylo první a víceméně souhrnné seznámení 
s rukopisy ředitelů a dobovými doklady. Pro pamětníky 
se čas vrátil u paty schodiště. Bezesporu se pro tyto dva 
dny stalo schodištěm vzpomínek. Zcela dole postávali 
zasloužilí senioři, hádali, kdo je kdo, kde jej život zavál 
nebo smutné zamyšlení, kolik spolužáků už není mezi 
námi. Ale také veselé chvilky, když se vnouček 
nevěřícně díval na babičku, která zcela vážně tvrdila, že 
vypadala jako děcko a ukazovala kohosi cizího na 
zažloutlé fotografii. 
   Co dva tři schody vzhůru na výstavních tablech škola 
mládla, žákům z prvních fotografií naopak let přibývalo. 

Téměř před koncem schodiště v prvním patře si prohlíželi 
spolužáky mladé slečny a pánové. Z pohledu historie to 
byl mžik, co ze školních škamen vylétli. 
   Po výstupu skrze desítky let, kdy mnohé oko nezůstalo 
suché, přicházeli hosté do třídy, kde se fotografie se 
změnou státního režimu změnily na videozáznamy. 
Mimo to však zde byl každý přivítán, vřele přivítán, 
zaměstnanci školy. Okamžitě následovala nabídka kávy, 
čaje nebo minerálky a na stolech vyzývaly mlsné jazýčky 
slané i sladké pochoutky. Toto občerstvení vyrobili 
vlastnoručně všichni zaměstnanci školy. Tedy každý 
donesl své výrobky a test Janovských listů ohodnotil 
všechny pochutiny na jedničku s hvězdičkou. Podobně si 
pochvalovali i návštěvníci. 
   Ve školních lavicích se odvíjely rozhovory a 
vzpomínky. Dnešní manželé se svěřovali, že každý 
chodil do jiné učebny. Ti větší pamětníci vysvětlovali 
dětem, k čemu sloužila rákoska a jak se stávalo nebo 
klečelo v koutě. Téměř jednohlasně se shodli na tom, že 
dnešní školáci by tato řešení neposlušnosti potřebovali 
jako sůl. Avšak v době, kdy rákoska řádila na jejich těle, 
byli asi odlišného názoru. 
   Během pátku i soboty navštívili výstavu opravdu 
početní národové a není se čemu divit. I když se zde 
všichni ponořili převážně do historie vlastních životů, ale 
i svých předků, o vše se zasloužil kolektiv zaměstnanců 
současné školy vedený ředitelem Michalem Lucbauerem. 
Pravděpodobně stovky hodin příprav, pomoc stran 
historických fotografií z archívu především Pavla 
Hromady, to vše vyústilo ve velmi zajímavou zastávku 
v čase Základní školy Janová. Za to si všichni zúčastnění 
zaslouží smeknout klobouk. 
      text a foto: Radomír Dolanský 



 

hosty. Na zasedání bylo přítomno všech devět členů 
zastupitelstva. Zastupitelstvo obce je tímto 
usnášeníschopné. 
Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 
ověřovateli jmenování Ing. Karel Eliáš a Taťána 
Hradová. Navržený program jednání byl jednohlasně 
schválen. 
Návrh usnesení č. 278/12:   Zastupitelstvo obce 
schvaluje program jednání. 
Hlasování: Pro:9, proti:0,zdržel se:0 
Usnesení č. 278/12 bylo schváleno 
Kontrola usnesení 
265/11  Majitel pozemku bude provádět úpravy, až po 
těchto úpravách bude provedeno zaměření   
pozemku. trvá 
266/11 Tato záležitost byla projednána a dohodnuta 
zastupiteli přímo na místě. Majitel přišel osobně na 
obecní úřad a sdělil, že s rozhodnutím nesouhlasí jeho 
žena. Požadoval ještě jinou změnu, než bylo dohodnuto. 
Zastupitelé trvají na původním rozhodnutí.    
  splněno 
2. Rozpočtové opatření č. 7 
Rozpočtové opatření bylo připraveno aktuálně v den 
konání zasedání ZO a nebylo zasláno zastupitelům 
předem. Bylo připraveno podle listopadového výkazu. 
Paní Kotrlová zastupitelům vysvětlila jednotlivé 
položky. Navržené rozpočtové opatření bylo zastupiteli 
jednohlasně schváleno. 
Rozpočtové opatření je přílohou tohoto zápisu. 

Návrh na usnesení č. 279/12   Zastupitelstvo obce 
schvaluje „Rozpočtové opatření č. 7/2012“. 
Hlasování: Pro:9, proti: 0, zdržel se: 0 
Usnesení č. 279/12 bylo schváleno 
3. Rozpočet na rok 2013 
Návrh rozpočtu byl vyvěšen na úřední desce i 
elektronicky. Ze strany zastupitelů a občanů nebyly 
žádné dotazy ani připomínky. Paní účetní Miroslava 
Kotrlová zdůvodnila ještě některé položky rozpočtu. 
Zastupitelé jednohlasně rozpočet na rok 2013 schválili. 
Rozpočet na rok 2013 je přílohou zápisu. 
Návrh usnesení č. 280/12   Zastupitelstvo obce 
schvaluje „Rozpočet na rok 2013“. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0  
Usnesení č. 280/12 bylo schváleno 
4. Záměr obce o prodeji části pozemku p.č. 915/1 
Po rušné diskuzi, navrhl Ing. Karel Eliáš, aby bylo 
provedeno hlasování o záměru o prodeji uvedeného 
pozemku. Zastupitelé zamítli záměr obce prodat část 
pozemku 915/1. 
Návrh usnesení č. 281/12: Zastupitelstvo  obce  
schvaluje záměr obce o prodeji části pozemku p.č. 
915/1. 
Hlasování: Pro:0, proti:8, zdržel se: l Jan Machalec 
Usnesení č. 281/12 nebylo schváleno  
5. Prodej pozemků p.č. 1790/4 a 1790/7 
Záměr obce o tomto prodeji byl na minulém 
zastupitelstvu schválen. Byl vyvěšen na úřední desce i 
elektronicky. Byla podána jedna žádost o koupi 
uvedených pozemků. Starosta obce Jan Machalec vyzval 
zastupitele o rozhodnutí k prodeji uvedených pozemků. 
Návrh usnesení č. 282/12   

 

PODĚKOVÁNÍ ŘEDITELI ZÁKLADNÍ 
A MATEŘSKÉ ŠKOLY 

   Chtěla bych velmi poděkovat panu Michalu 
Lucbauerovi za vzpomínkovou výstavu k 20. výročí 
znovuobnovení vyučování v naší základní škole. Jsem 
přesvědčena, že tímto počinem příjemně překvapil řadu 
občanů Janové. 
   Příprava tak rozsáhlého historického materiálu musela 
všem, kteří se na této akci podíleli, zabrat desítky hodin 
asi především volného času. Ale veškerá námaha se určitě 
vyplatila. Nebyla jsem to pouze já, kdo strávil před 
výstavními tably spoustu času a buď tiše sami, nebo ve 
skupinkách jsme se vraceli do dětství a znovu prožívali ty 
krásné chvíle, byť jsme je v té době zase za tak krásné 
nepovažovali. 
   Pěkná byla i péče učitelského sboru a všech 
zaměstnanců školy, kteří, jak jsem se dozvěděla, připravili 
vlastními silami pohoštění. Během výstavy se o hosty 
pečlivě starali nejen předkládanými pamlsky, kávou či 
čajem, ale i rozpravami o jednotlivých epochách školy 
tak, jak je každý z nás, janovských rodáků, prožil. 
   Když jsem do školy chodila já, byl ještě starosta obce a 
ředitel školy opravdu pojem. K učiteli se s úctou chovali i 
rodiče žáků. Jak neskutečně to dnes zní. Ředitel byl také 
hybatelem místní kulturní činnosti. A Janová může být 
opravdu ráda, že v tomto směru se jí něco z historie, právě 
díky panu Lucbauerovi, vrací. Všichni jsme byli svědky 
řady akcí, které současný ředitel školy uspořádal. Bez 
zbytečných fanfár a stížností, že nejde to či ono, jak 
mnohdy bývá zvykem. Nikoliv. Pan Lucbauer si našel 
pomocníky, sponzory, zajistil reklamu a Janová je 
svědkem řady kulturních a sportovních akcí. 
   Právě za toto všechno bych panu řediteli chtěla opravdu 
upřímně poděkovat. Zvýšená aktivita jednotlivců i v naší 
obci bývá mnohdy trnem v oku různým žvanilům a 
závistivcům. Tak bych i z tohoto důvodu chtěla popřát 
mnoho trpělivosti a výdrž. Děkuji. 
               Zdeňka Rasochová 

Zápis z 25. zasedání zastupitelstva obce 
Janová 

(bez kontroly a textových úprav redakce) 
1.Zahájení 
Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 16,30 hod.. 
Starosta obce přivítal přítomné členy zastupitelstva  
 



 

Zápis 25. zasedání zastupitelstva – pokračování 
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemků p.č. 1790/4 
a 1790/7 za cenu 3,5 Kč/m2. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:1 Dalibor Bartík 
Usnesení č. 282//12 bylo schváleno 
6. Žádost o koupi pozemku (stavební parcely) 
Obecní úřad Janová obdržel žádost o koupi pozemku-
stavební parcely. Vzhledem k tomu, že ještě nejsou 
rozparcelované pozemky, předloženou žádost berou 
zastupitelé na vědomí. Bude zaslán dopis o rozhodnutí 
zastupitelstva. 
Návrh usnesení č. 283/12:  Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí předloženou žádost.    
 7. Smlouva o zřízení věcného břemene IP-8009765/003 
Tato smlouva se týká mezi obcí Janová a ENPRO Energo 
s.r.o. Valašské Meziříčí, v souvislosti s výstavbou 
energetického zařízení, zemní kabelové vedení NN. 
Zastupitelé jednohlasně souhlasili se smlouvou o zřízení 
věcného břemene. 
Návrh usnesení č. 284/12: Zastupitelstvo obce schvaluje 
„Smlouvu o zřízení věcného břemene“. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 284/12 bylo schváleno 
8. Žádost o finanční příspěvek Naděje 
Dne 27.11.2012 obdržel obecní úřad žádost o finanční 
příspěvek na rok 2013 pro osoby se zdravotním 
postižením. Zastupitelé jednohlasně schválil částku 5.000,- 
Kč pro denní stacionář Naděje o.s. ve Vsetíně. 
Návrh  usnesení č. 285/12   Zastupitelstvo obce schvaluje 
finanční příspěvek ve výši 5.000,- Kč. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 285/12 bylo schváleno 
9. Žádost o finanční příspěvek 
Jedná se o finanční příspěvek na provoz záchranné stanice 
volně žijících živočichů a středisko ekologické výchovy v 
Novém Jičíně. Zastupitelé předloženou žádost posoudili a 
berou na vědomí. 
Návrh usnesení č.286/12:  Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí žádost o finanční příspěvek. 
10.Různé 
Starosta obce Jan Machalec informoval zastupitele: 

• naše žádost na kanalizaci byla akceptována. Čeká 
se jen na přidělení finanční částky, aby mohla být 
akce započata. 

• ve dnech 4.12.-5.12.2012 proběhlo dílčí 
přezkoumání hospodaření obce Janová za rok 2012 
(přezkoumané období 1.1. -31.10.2012). Do 
komplexního přezkumu hospodaření, který bude 
příští rok, budou některé účetní nesrovnalosti 
opraveny. 

Ing. Karel Eliáš navrhl zakoupení měřičů rychlosti. 
Předložil nabídku firmy EMPEMONT s.r.o..  Zastupitelé 
posuzovali tuto nákladnou záležitost a navrhovali různá 
řešení. Předložený návrh vzalo zastupitelstvo na vědomí a 
pověřilo Ing. Eliáše o zjištění bližších informací 
(podmínek) při zakoupení měřičů rychlosti. 
Návrh usnesení č. 287/12: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí předložený návrh na zakoupení měřičů rychlosti a 
pověřuje Ing. Karla Eliáše o zjištění podmínek koupě. 
Hlasování: Pro:9, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 287/12 bylo schváleno 

Zápis z 26. zasedání zastupitelstva obce 
Janová – mimořádné 

(bez kontroly a textovýh úprav redakce) 
1.Zahájení: 
Zasedání zastupitelstva obce bylo zahájeno v 16,00 
hod. Starosta obce přivítal přítomné členy 
zastupitelstva. Na zasedání bylo přítomno sedm 
zastupitelů. Zastupitelstvo obce je tímto 
usnášeníschopné. 
Zapisovatelem byla ustanovena Karla Vašťáková, 
ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš 
 a Michaela Petřeková DiS. 
Program mimořádného zasedání zastupitelstva byl 
jednohlasně schválen.   
Návrh Usnesení č. 288/0113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje program jednání. 
Hlasování: Pro:7, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 288/0113 bylo schváleno 
2. Zadávací dokumentace pro výběrové řízení 
na zateplení budovy OÚ 
Starosta obce Jan Machalec předložil zastupitelům 
obchodní podmínky Zadávací dokumentace veřejné 
zakázky na dodavatele stavebních prací - projekt 
„Zlepšení tepelně technických vlastností 
obvodových konstrukcí OÚ Janová. Po zhodnocení 
a posouzení navržené zadávací dokumentace 
zastupitelé předložený návrh schválili. 
Návrh Usnesení č. 289/0113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje zadávací dokumentaci pro výběrové 
řízení na zateplení budovy OÚ Janová. 
Hlasování: Pro: 7, proti: 0, zdržel se: 0 
Usnesení č. 289/0113 bylo schváleno  
Starosta obce uvedl, že je také nutné schválit členy 
hodnotící komise a jejich náhradníky. Do hodnotící 
komise pro výběrové řízení byli navrženi: Jan 
Machalec, Ing. Ladislav Smilek, Jan Mikulec, Ing. 
Karel Eliáš a Dalibor Bartík. Jako náhradníci byli 
navrženi: Aleš Olšák, Josef Pončík a Michaela 
Petřeková DiS. Navržení členové hodnotící komise 
i náhradníci byli zastupitelstvem schváleni.  
Návrh usnesení č. 290/0113: Zastupitelstvo obce 
schvaluje 5 členů a 3 náhradníky hodnotící komise 
pro výběrové řízení. 
Hlasování: Pro:7, proti: 0, zdržel se: 0 
Usnesení č. 290/0113 bylo schváleno 
Zápis z  27. zasedání zastupitelstva obce 

Janová 
(bez kontroly a textových úprav redakce) 

1. Zahájení 
Starosta obce Jan Machalec zahájil zasedání 
zastupitelstva v 17,00 hod.. Přivítal přítomné členy 
zastupitelstva a hosty. Na zasedání bylo přítomno osm 
členů zastupitelstva obce, které je tímto 
usnášeníschopné.  
Zapisovatelem byla ustanovena Taťána Hradová, 
ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a Dalibor Bartík. 



 

Zápis 27. zasedání zastupitelstva – pokračování 
 

• Žádost o umístění billboardu na pozemku obce 
• Zmocnění starosty obce ke změně závažných 

ukazatelů 
Návrh Usnesení č. 291/0213: Zastupitelstvo obce 
schvaluje doplněný program jednání.  
Hlasování: Pro:8, proti: 0, zdržel se: 0  
Usnesení č. 291/0213 bylo schváleno 
Kontrola usnesení  
265/11      Pozemková úprava u pana Rotigela. Nebylo 
ještě provedeno zaměření. trvá  
266/11      Nedořešená záležitost u pana Kaizra.  
    trvá 
2. Informace ředitele ZŠ a MŠ Janová 
Ředitel školy Mgr. Michal Lucbauer informoval 
zastupitele o činnosti ZŠ a MŠ Janová. Přednesená zpráva 
se týká úseku zaměstnanců školy, úseku hospodářského, 
výchovného, vzdělávacího, práce na zviditelnění školy a 
dalších plánovaných činností školy. 
Zpráva o činnosti je přílohou tohoto zápisu. 

Návrh Usnesení č. 292/0213: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí informaci ředitele ZŠ a MŠ Janová.  
3. Informace o hospodaření obce 
Miroslava Kotrlová účetní obce informovala zastupitele o 
hospodaření obce. Předložila a zdůvodnila „ Rozpočtové 
opatření č. 1/2013.“ Zodpověděla dotazy zastupitelům. 
Zastupitelé vzali na vědomí informaci o hospodaření a 
schválili „Rozpočtové opatření č. 1/2013“. 
Návrh Usnesení č. 293/0213: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí informaci o hospodaření obce a schvaluje 
„Rozpočtové opatření č. 1/2013. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se: 0 
Usnesení č. 293/0213 bylo schváleno  
4. Výběrové řízení na zateplení budovy OÚ 
Starosta obce Jan Machalec seznámil zastupitele s 
výběrovým řízením na zateplení budovy OÚ. Výběrové 
řízení se uskutečnilo v úterý 12.2.2013. V daném termínu 
se přihlásilo šest firem, které podalo své nabídky. 
Výběrová komise posuzovala zakázky dle stanovených 
kriterií a konstatovala, že nelze jednoznačně vyhodnotit 
firmu, poněvadž se vyskytly nedostatky v nabídkách. Bylo 
dohodnuto, že dvě firmy budou osloveny dopisem o 
doplnění požadovaných údajů. Bude nutné svolat 
mimořádné zastupitelstvo k výše uvedené problematice.  
Návrh Usnesení č. 294/0213: Zastupitelstvo obce vzalo 
na vědomí zprávu ze zasedání výběrové komise týkající se 
předložených nabídek na zateplení budovy OÚ. 
5. Zakoupení měřičů rychlosti 
Ing. Karel Eliáš  opět otevřel otázku zakoupení měřičů 
rychlosti a předložil cenovou nabídku od firmy 
EMPESORT S.R.O.  Z důvodu plánované budoucí opravy 
hlavní komunikace Ústí-Hovězí, se tato záležitost posouvá 
po provedení oprav. 
Návrh Usnesení č. 295/0213: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí návrh a po dokončení opravy komunikace, bude 
návrh Ing. Eliáše znovu projednán. 
6. Žádost o vydání stanoviska+uzavření smlouvy o 
budoucí smlouvě-ARPEX Morava 
Starosta obce předložil zastupitelům žádost o vydání 
stanoviska a uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene a právu stavby firmou ARPEX  
 

Morava s.r.o.
Popis situace: Janová, parc.č. 1009/2 Horák, NNK 
Připojení parcely č. 1009/2 bude provedeno za stávajícího 
sloupu NN zemním kabelovým vedením. Na stávajícím 
sloupu bude umístěna jistící skříň VRIS2. 
Návrh Usnesení č. 296/0213: Zastupitelstvo obce 
schvaluje vydání kladného stanoviska k žádosti o vydání 
územního souhlasu k samostatnému provedení stavby 
Hlasování: Pro8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 296/0213 bylo schváleno 
7. Smlouva o zřízení věcného břemene-ENPRO 
Energo 
Starosta obce předložil žádost o zřízení věcného břemene 
IV-12-8006265/001- týká se výstavby energetického 
zařízení zemní kabelové vedení NN, Janová 1149, 
manželům Fojtů. 
Návrh Usnesení č. 297/0213: Zastupitelstvo obce 
schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene.  
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 297/0213 bylo schváleno 
8. Žádost o využití stávajícího kabelového rozvodu 
Starosta obce předložil žádost občanského sdružení 
HovNet, v zastoupení Mgr. Petra Šlinze o využití 
stávajícího kabelového rozvodu, v k. ú Janová-vylepšení 
pokrytí údolí sítí HovNet a využití vyšší kapacity pro 
datové přenosy stávajícím členů sdružení. 
Návrh Usnesení č. 298/0213: Zastupitelstvo obce 
schvaluje žádost na využití stávajícího kabelového 
rozvodu 
Hlasování: Pro:8. Proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 298/0213 bylo schváleno 
9. Žádost o poskytnutí sponzorského fin. daru-Svaz 
neslyšících 
Svaz neslyšících, základní organizace Vsetín zaslala 
žádost o poskytnutí sponzorského finančního daru, pro 
zajištění všech aktivit v pomoci sluchově postižených 
spoluobčanů na rok 2013. Předložená žádost o poskytnutí 
sponzorského finančního daru, byla zastupiteli schválena 
ve výši 1.000,- Kč 
Návrh usnesení č. 299/0213: Zastupitelstvo obce 
schvaluje sponzorský finanční dar ve výši 1000,- Kč. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 299/0213  bylo schváleno 
10. Žádost o umístění bilbordu na pozemku obce 
Obecní úřad Janová obdržel žádost  pana Romana 
Dohnala o umístění billboardu o velikosti 5,1x2,4 na 
pozemku p.č. 920/1, který je ve vlastnictví obce. 
Zastupitelé s žádostí souhlasili. 
Návrh Usnesení č. 300/0213: Zastupitelstvo obce 
schvaluje umístění billboardu na pozemku obce p.č. 
920/1. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 300/0213 bylo schváleno 
11. Zmocnění starosty obce ke změně závazných 
ukazatelů rozpočtu 
Starosta obce požádal zastupitele o zmocnění ke změně 
závazných ukazatelů rozpočtu do konce tohoto volebního 
období v následujícím rozsahu: změna v příjmové i 
výdajové části rozpočtu o finanční prostředky přidělené z 
jiných rozpočtů (dotace). 
V případě vyhotovení rozpočtových opatření budou 
zastupitelé seznámeni s přijatými rozpočtovými 
opatřeními na nejbližším zasedání. 



 

ROZPOČET OBCE JANOVÁ 2013 
Příjmy        v tis. Kč  
Daň z příjmů FO - závislá činnost    1 400  
Daň z příjmů FO – SVČ        300 
Daň z příjmů FO - kapitálové výnosy       100 
Daň z příjmů PO      1 500 
DPH        1 800 
Poplatky za uložení odpadu          12 
Poplatky za odnětí pozemků            6 
Poplatky za likvidaci kom. odpadu        315 
Poplatek ze psů             24 
Poplatek za užívání veř. prostranství            4 
Poplatek ze vstupného              1 
Poplatek za ubytovací kapacity           15 
Poplatek za provozovaný VHP             5 
Odvod výtěžku z provoz. Loterií          50 
Správní poplatky            30 
Daň z nemovitostí          300 
Neinvestiční přij. Trans. Všeob.pokl.        - 
Neinv. př. transfery ze SR         135 
Ostatní neiv. Přij. Transfery ze SR (VPP)     300 
Neinvest.příj.transfer ze stát. fondů          30 
Investič. Přij. Transf. Ze st. fondů     1 506 
Podpora ostatních produkčních činností    1 150 
Činnosti knihovnické              1 
Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků        6 
Sportovní zařízení v majetku obce        250 
Bytové hospodářství            53 
Pohřebnictví               3 
Komunální služby a územní rozvoj            5 
Sběr a svoz komunálních odpadů          52 
Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň                10 
Obecné příjmy – úroky               6 
Ostatní činnos tj.n.             21 
CELKEM         9 390 
Výdaje           v tis. Kč 
Ostatní zemědělská a potravinářská činnost        3 
Pěstební činnost              25 
Podpora ost. produkčních činností – LES       359  
Správa v lesním hospodářství   0 
Celospolečenksé funkce lesů - přísp. myslivci   5 
Silnice              230 
Ost. zál. Pozem. Komun. - nájemné za půdu 
cyklostezka     2 
Provoz veř. sil. Dopravy – obslužnost             54 
Nákup ost. služeb – vodovod              50 
Odvád. A čišt. Odp. vod – kanalizace           803 
Základní školy              969 
Činnosti knihovnické               13 
Rozhlas a televize                 3 
Ost. zálež. sdělovacích prostředků             20 
Ost.zál. kultury, církví a sděl- jubil.,vítání obč.20 
Sportovní zařízení v majetku obce           626 
Využití volného času dětí a mládeže             17 
Bytové hospodářství                 2 
Veřejné osvětlení               73 
Pohřebnictví                10 
Územní rozvoj                  2 
Sběr a svoz nebezp. Odpadů              50 
Sběr a svoz komun. Odpadů            335 
Péče o vzhled obce a veř. zeleň            300 
Ostatní služby v oblasti sociální péče             35 

Zápis 27. zasedání zastupitelstva – pokračování

 
Návrh Usnesení č. 301/0213: Zastupitelstvo obce 
schvaluje kompetenci starostovi obce k provádění 
rozpočtových opatření (změna závazných ukazatelů 
rozpočtu). 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 301/0213 bylo schváleno 
 

Zápis z  28. zasedání zastupitelstva obce 
Janová - mimořádné 

(bez kontroly a textových úprav redakce) 
1. Zahájení 
Starosta obce Jan Machalec zahájil zasedání 
zastupitelstva v 16,00 hod.. Přivítal přítomné členy 
zastupitelstva a hosty. Na zasedání zastupitelstva bylo 
přítomno osm členů zastupitelstva obce, které je tímto 
usnášeníschopné.   
Zapisovatelem byla ustanovena Taťána Hradová, 
ověřovateli jmenováni Ing. Karel Eliáš a Ing. Jaroslav 
Tomanec. Na návrh starosty obce bylo pořadí bodů 
programu  upraveno. Po zahájení bude projednáván bod č. 
3 a 4, následně bod č. 2. Zastupitelé s navrženou změnou 
souhlasili. 
2. Umístění bilbordu na pozemku obce 
Na posledním zasedání zastupitelstva byla schválena 
žádost pana Dohnala umístění billboardu na pozemku 
obce. Pro letošní rok starosta obce navrhuje zaplacení 
nájmu ve výši 6.000,- Kč s jednoroční smlouvou. V 
příštím roce navýšení o 4.000,- Kč. Zastupitelé s 
navrženými podmínkami souhlasili. 
Návrh Usnesení č. 302/0213: Zastupitelstvo obce 
schvaluje navržené podmínky i sepsání smlouvy do 
konce roku.   
Hlasování: Pro 8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 302/0213 bylo schváleno  
3. Hodnotící zpráva za rok 2012 
Starosta obce Jan Machalec sdělil zastupitelům, že s údaji 
hodnotící zprávy za rok 2012 pani účetní zastupitele 
seznámila na minulém zastupitelstvu - výsledek 
hospodaření za minulý rok. V této zprávě jsou zpracované 
údaje hospodaření za rok 2012 dle jednotlivých výkazů, 
které byly uzavřeny k datu 15.2.2013. Zastupitelé 
hodnotící zprávu schválili. 
Návrh Usnesení č. 303/0213: Zastupitelstvo obce 
schvaluje hodnotící zprávu za rok 2012. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 303/0213 bylo schváleno 
4. Výběr zhotovitele-zateplení budovy OÚ 
Starosta obce sdělil, že byly obeslány dvě firmy k 
doplnění údajů pro dokončení výběrového řízení.  
Na základě jednání hodnotící komise veřejné zakázky 
„Zlepšení tepelně technických vlastností obvodových 
konstrukcí OÚ Janová, jako nejvhodnější nabídka byla 
vybrána od firmy BS Vsetín, s.r.o., 4. května 870, 755 01 
Vsetín s počtem bodů 99,54.  
Návrh Usnesení č. 304/0213: Zastupitelstvo obce 
schvaluje výsledek hodnocení výběrové komise 
zadávacího zařízení a souhlasí, aby s výše uvedenou 
firmou byla sepsána smlouva o dílo. 
Hlasování: Pro:8, proti:0, zdržel se:0 
Usnesení č. 304/0213 bylo schváleno 



 

VALNÁ HROMADA HASIČŮ 
   K závěrečnému ročnímu bilancování se Sbor 
dobrovolných hasičů Janová sešel na své valné hromadě 
v sobotu 20. ledna 2013 v kavárně ZZJM. Již před 
zahájením byla znát podstatná změna, která byla 
předzvěstí novinek v místním sboru. Sálem se totiž 
v dostatečném počtu a síle nesly hlasy hasičské mládeže. 
   Valnou hromadu zahájil bratr Karel Janiš přivítáním 
všech přítomných a především hostů z okolních 
hasičských sborů. Za Okresní sdružení hasičů Čech, 
Moravy a Slezska delegáta Jana Bělíčka staršího, za 
okrsek č. 1 Vsetín a SDH Ústí bratra Libora Dvořáka, za 
SDH Hovězí bratry Antonína Martince, Miloše Filu, 
Jindřicha Ševčíka a za SDH Vsetín město bratra Petra 
Janiše. Z dalších hostů byl přivítán starosta obce Janová, 
rovněž člen SDH Jan Machalec a zástupce TJ Tatran 
Janová Jaromír Zbranek. Poté vyzval Karel Janiš 
přítomné, aby chvílí ticha a povstáním uctili památku 
hasičů z Janové, kteří již nejsou mezi námi, Jana Skláře a 
Jana Sedláčka. 
   Zprávu o činnosti za rok 2012 a výhled do roku 2013 
přednesl starosta SDH Janová bratr Jiří Pončík. Na úseku 
prevence připomněl starosta janovských hasičů zákonné 
omezení při preventivních prohlídkách rodinný domů a 
provozoven. Těmito prohlídkami se zabývají firmy 
působící na úseku požární ochrany. Kontrola ze strany 
SDH je možná pouze na vyžádání občanů nebo 
v budovách patřících obecnímu úřadu. 
Janovští hasiči na úseku prevence zaměřili svoji 
propagační činnost především na mládež. Základní škola 
Janová se zúčastnila výtvarné soutěže Požární ochrana 

Nespecifikované rezervy              50
Požární ochrana               20 
Zastupitelstvo obce             915 
činnost místní správy          2 369 
Pojištění                40 
Ost. činnosti j.n. - příspěvky sdruž.           317 
CELKEM           7 717 
 
Financování 
Splátky krátkodobého úvěru           806 
Splátky dlouhodobého úvěru           567 
Splátky půjčky TJ Tatran Janová         300 
CELKEM          1673 
 

VÁNOČNÍ DÁREK PRO HASIČSKÝ 
DOROST 

   Už jsme se na stránkách Janovských listů několikrát 
zmiňovali o založení dvou družstev mladých hasičů při 
Sboru dobrovolných hasičů Janová. Rovněž jsme 
zmiňovali jejich první zapojení a také úspěchy v soutěžích. 
   Již několik týdnů před Vánocemi se vedoucí Richard a 
Jana Machalcovi s dětmi dohodli, že si udělají takovou 
malou hasičskou vánoční besídku a předají si navzájem 
dárky. Ovšem díky fondům, které jsou na obci určeny pro 
práci s mládeží, mohli děti dostat jako nadějná hasičská 
družstva opravdu krásné reprezentační dresy. 
   Takže Vánocemi počínaje, když se někde objeví 
družstvo starších žáků s honosným označením ELITA a 
jejich mladší kolegové SOPTÍCI, všichni již z dálky uvidí, 
že přijeli borci a borkyně z Janové, aby pořádně potrápili 
své soupeře v soutěžení. Tak jim přejme mnoho úspěchů. 
       text a foto: Radomír Dolanský 



 

očima dětí. Této soutěže se školáci zúčastnili ve dvou 
kategoriích. Vítězi první kategorie, 1. a 2. ročník se 
staly žačky Tereza Kovaříková, Tereza Měrková a 
Michaela Eliášová. V kategorii 3. až 5. ročník 
Dominik Kuník, Marie Petřeková a František 
Spurný. Jejich práce byly zaslány na Okresní sdružení 
hasičských sborů. Zbylé výtvarné práce byly v průběhu 
roku vystaveny ve vitríně hasičského sboru poblíž 
obecního úřadu. Ve stejnojmenné literární soutěži se 
žačka osmé třídy ZŠ Luh Klárka Pončíková umístila na 
třetím místě. Tuto činnost plánují hasiči rozšířit v roce 
2013 o kategorii mateřské školy. 
   Starosta Pončík na úseku prevence rovněž vyzval 
k nutnosti kontroly vodních zdrojů, funkčnosti hydrantů 
a jejich značení. Poděkování vyslovil Jiří Pončík 
pořadatelům prázdninové akce pro děti z Janové a Ústí, 
které navštěvovaly mateřskou školu. Jednalo se o 
ukázku požární techniky na hřišti TJ Tatran Janová. 
Byli to Libor Dvořák z SDH Ústí a Richard Machalec, 
Jaroslav Šimčík a Michal Tkáč.  
   Na úseku represe zhodnotil Jiří Pončík především 
úspěchy v požárním sportu. Jednalo se například o 
obvodní kolo v požárním sportu v Mikulůvce. 
Z šestnácti družstev se hasiči SDH Janová umístili na 
velmi dobrém 4. místě. S menšími úspěchy se pak 
družstvo zúčastnilo pohárových soutěží v Leskovci a 
v Semetíně. Dále to byla soutěž O pantok starosty 
okrsku č. 1opět v Semetíně. Oproti minulému roku si 
zde janovští hasiči pohoršili a obsadili čtvrté místo ze 
šesti družstev. 
   Jednotka se také zúčastnila námětového cvičení 
v Ústí u Vsetína. Jednalo se o dálkovou dopravu vody. 
Voda se dopravovala z říčky Senice přes pilu až po 
konec údolí Dlúhé. Této velké akce se zúčastnilo 18 
hasičských sborů, což představovalo asi 120 hasičů. 
Bylo použito osmnáct hasičských stříkaček, 70 hadic B. 
Délka dopravy byla 1 300 metrů a převýšení činilo 70 
metrů. Celý zásah trval 30 minut. O úspěch akce se 
především zasloužil velitel okrsku a starosta SDH Ústí 
bratr Libor Dvořák. Vletošním roce by se podobná akce 
měla konat na Hovězí. 
   Ze zásahů uvedl bratr Pončík při rychlém odtávání 
sněhu čerpání vody za obecním úřadem a u Debeckerů 
a čistění kanalizace. V září zasahovali dobrovolní hasiči 
z Janové u požáru poblíž stavení U Čaníků. Jednalo se 
o požár klestí a pařezů, který se za silného větru začal 
rozšiřovat do lesního porostu. Na zákroku se celkem 
podílelo šest cisteren a dva doprovodné vozy. Zde se 
opět projevila absence vhodného zásahového vozidla 
SDH Janová. Proto se členové místního sboru museli 
přepravit na místo traktorem a terénními vozy. Přímý 
zásah trval tři hodiny. 
   Za velký úspěch janovského sboru lze určitě 
považovat znovuobnovení činnosti s mládeží, která má 
v Janové dlouhou historii. Dvakrát se mládežníci stali 
dokonce i přeborníky okresu. Přihlásilo se celkem 15 
dětí a vznikla dvě družstva, starší a mladší žáci. 
Oficiálně se jejich činnost datuje od 1. září 2012 a hned 
9. září se zúčastnili soutěže družstev O pantok starosty 
okrsku v Semetíně. Starší žáci se umístili na 3. místě, 
mladší na 4. místě. Pro začínající hasičský dorost to 

byl velký úspěch. Další a zatím poslední mládežnické 
soutěže okrsku se zúčastnili žáci 20. října 2012 na hřišti 
TJ Tatran Janová, kde byl pořadatelem SDH Janová. Na 
výborně připravené akci, ale i na vedení mládežnických 
družstev, mají největší zásluhu Jana a Richard 
Machalcovi. 
   Z další činnosti SDH Janová vzpomněl Jiří Pončík 
například každoroční sběr železného šrotu, spolupráci 
při jarním úklidu v obci, údržbu a opravy hasičské 
techniky, údržbu vodních zdrojů, kulturní akce. Největší 
kulturní akcí SDH Janová v roce 2012 bylo kácení máje, 
které bylo spojené s dětským dnem. Starosta hasičů 
poděkoval za podporu akce sponzorům. Byli to: DNK 
stavební společnost s. r. o., Elpos s. r. o., Eurookna 
Ficek, Zámečnictví Josef Abdul, Pila Karel Solanský, 
výroba špejlí Radim Malý, Obecní úřad Janová a 
reklamy Karla Papšíková. 
   V závěru roku měl SDH Janová 55 členů, z toho 4 
ženy a 2 dorostence. V roce 2013 se však sbor rozrostl. 
Nejstarším členem je Josef Soukup. V roce 2012 
uplynulo 115 let od založení hasičského sboru v Janové. 
Starosta SDH vyzdvihl tradičně dobrou spolupráci 
s okolními hasičskými sbory, především s SDH Ústí a 
Hovězí. Spolupráci na velmi dobré úrovni mají hasiči i 
s obecním úřadem a s vedením základní a mateřské 
školy a také s dalšími místními složkami. 
   V následující části valné hromady předal starosta SDH 
Janová a delegát okresního sdružení hasičů Jan Bělíček 
st. věrnostní stužky za obětavou práci pro sbor Petru 
Hlavatému, Daliboru Djoričovi, Janu Miločíkovi, 
Karlu Šimarovi, Karlu Machalcovi st., Janu 
Pončíkovi. Za kolegy hasiče pak předali výše 
jmenovaní dar Karlu Machalcovi ml. k vstupu do svazku 
manželského. 
   Slavnostním bodem programu valné hromady hasičů 
bylo předání průkazek novým členům sboru. 
Slavnostním proto, že se členy SDH Janová tímto 
oficiálním předáním stali mladší a starší žáci. Jsou to: 
Dominik Prcín, Eliášová Michaela, Pagáč Petr, Sůva 
Tomas, Eliášová Klára, Marie Petřeková, Klára 
Katrušáková, Natálie Dřevojánková, Vít Kopecký, 
Michal Spurný, Lucie Piskláková, Klára Pončíková, 
Kristýna Pacutová a Kryštof Pacut, Machalcová 
Adéla. Za ženy byla do hasičského sboru přijata Jana 
Machalcová.  



 

   Následovala diskuse, do které se přihlásil jako první 
Libor Dvořák, který v první řadě poděkoval za spolupráci. 
Především však upozornil na nutnost kontroly a značení 
hydrantů, jak již dříve vzpomněl bratr Pončík. Jako 
příklad uvedl požár v obci, kde hasiči ani starosta obce 
nevěděli, kde je hydrantová síť. 
   Valnou hromadu také pozdravil starosta obce Janová 
Jan Machalec, který především vyzdvihl znovuobnovení 
činnosti mladých hasičů a za obecní úřad přislíbil této 
činnosti veškerou podporu v rámci možností. Seznámil 
přítomné s aktuálními investičními záměry obce, ale i přes 
tuto finanční zátěž opakovaně zdůraznil, že činnost 
s mládeží bude obec podporovat. Na závěr popřál hasičům 
co nejméně zákroků při požárech a úspěchy ve 
sportovním zápolení. 
   Přítomné hasiče pozdravil i zástupce TJ Tatran Janová 
Jaromír Zbranek, Antonín Martinec a delegát SDH Vsetín 
město Petr Janiš, který popřál místním především úspěchy 
mládeži a aby ve sboru vydrželi. Závěrečného slova 
v diskusi se ujal Jan Bělíček starší. Velmi pochválil 
zahájení činnosti hasičské mládeže, že místní sbor dokázal 
překonat všechny překážky na této složité cestě. 
Poděkoval za podporu činnosti obecnímu úřadu, 
především starostovi obce a celému zastupitelstvu. Po 
schválení usnesení byl oficiální program valné hromady 
SDH Janová ukončen. 

   text a foto: Radomír Dolanský  

 
PREZIDENTSKÉ VOLBY V JANOVÉ 

   Ve dnech 11. a 12. ledna 2013 si i obyvatelé Janové 
vyzkoušeli poprvé v životě a pravděpodobně poprvé 
v českých dějinách volbu hlavy státu. Do prvního kola se 
etablovalo 11 prezidentských kandidátů. O účast ve 
volbách projevila v Janové zájem řada občanů stejně jako 
v celé České republice. A tak chvílemi docházelo ve 
volební místnosti k jevu nevídanému – k frontám. 
   V Janové získal v prvním kole nejvíc hlasů Miloš 
Zeman – 118 hlasů (27,63%). Na druhém místě se umístil 
Karel Schwarzenberg – 85 hlasů (19,90%). Další dva 
nejúspěšnější kandidáti byli Jiří Dienstbier – 65 hlasů 
(15,22%) a Jan Fischer – 57 hlasů (13,34%). 
   V druhém kole volby v Janové obhájil první místo 
Miloš Zeman s 226 hlasy (56,92%) před Karlem 
Schwarzenbergem se 171 hlasy (43,07%). 

 text a foto: Radomír Dolanský 

DALŠÍ POČÍTAČOVÝ KURZ PRO 
OBČANY JANOVÉ 

   Po dvou kurzech na téma přeposílání velkých datových 
objemů, především fotografií, které uspořádal redaktor 
Janovských listů, nabídl své vědomosti v práci 
s počítačem Robert Dostál z Janové. Jednalo se o 
základní seznámení s možnostmi práce na počítači, tedy 
nikoliv jen využívání internetu, ale i vyhledávání, 
archivování, tvorba složek a souborů a podobně. 
   Kurz byl zahájen ve středu 30. ledna 2013, kdy se sešlo 
ve třídě ZŠ Janová sedm zájemců. Při výuce používali 
někteří své vlastní notebooky, ostatní využili počítačové 
vybavení školy. Pro vyučujícího sloužila k názorným 
ukázkám velká interaktivní tabule. Při tomto prvním 
setkání se Robert Dostál se zájemci dohodl na trvání 
kurzu do začátku jara. A tak víceméně ve stejné obsadě 
se kurzisté setkávali k výuce každou středu. Poslední 
setkání by se mělo uskutečnit v závěru měsíce března. 
V Janové jsme si již zvykli, že řada občanů věnuje 
nezištně mnoho z vlastního času pro své spoluobčany 
v kultuře, sportu nebo turistice. Je proto výborné, že i 
v oblasti zvyšování počítačové gramotnosti nabídl své 
zkušenosti Robert Dostál. Prostě jen tak, aby pomohl 
druhým. Věc v dnešní době vzácná, o to víc zaslouží 
poděkování. 
   Díky patří rovněž řediteli školy Michalu Lucbauerovi, 
který odpolední kurzy v počítačové učebně umožnil a 
také obecnímu úřadu. 
      text a foto: Radomír Dolanský  



 

VALNÁ HROMADA SPORTOVCŮ 
   V neděli 24. února se v Janové konala valná hromada 
Tělovýchovné jednoty Tatran Janová. Setkání zahájil 
Milan Babovec, který po přivítání hostů požádal 
přítomné, aby povstáním a chvílí ticha uctili památku 
členů, kteří již nejsou mezi námi: Zdeňky Hromadové, 
Jana Sedláčka, Jarmily Chudějové a Josefa Potočného. 
 Poté přivítal hosty valné hromady, starostu obce 
Jana Machalce, starostu SDH Janová Jiřího Pončíka a 
předsedu Mysliveckého sdružení Janová - Ústí Josefa 
Mikulenčáka. Všem přítomným předal pozdravy 
předsedy TJ Tatranu Janová Antonína Soukupa, kterému 
nemoc zabránila v účasti. Milan Babovec taktéž 
s potěšením kvitoval mimořádnou účast členů na letošní 
valné hromadě. Pro přednesení zprávy o činnosti předal 
slovo organizačnímu pracovníkovi TJ Tatran Janová 
Václavu Mikuškovi. 
   Jak Václav Mikušek oznámil, členská základna 
sportovců v Janové čítala k 31. 12. 2012 celkem 191 
členů. Z činnosti za minulý rok vyzdvihl pořízení 
nových tréninkových branek nebo opravu hlavního 
přívodu vody ve vjezdu do areálu, postřiky a úprava 
hrací plochy, drobné opravy a nové nátěry Sport klubu a 
pivnice. Úspěchem v činnosti tělovýchovné jednoty je 
podle slov Václava Mikuška vznik fotbalové přípravky 
pod vedením Karla Eliáše. Přesto, že přípravku prozatím 
navštěvuje pouze šest dětí, je tento pokrok možnou 
předzvěstí dalšího rozšiřování práce s mládeží. 
   Výrazného úspěchu dosáhli sportovci na poli 
kulturním, především při pořádání hodových oslav tzv. 
vodění barana. Zde především s pomocí humoristické 
skupiny Džejmsovci, kteří jsou rovněž členy TJ, se 
podařilo zvyky našich předků nebývale oživit a zvýšit 
humorným pojetím jejich kredit, který měly i v 
minulosti. To, že byly hody opravdu úspěšné, vypovídá 
rovněž historicky nejvyšší vybraná částka, ale také 
uznání kolegů hasičů, že TJ nasadilo laťku hodů velmi 
vysoko. Ve spolupráci s Džejmsovci sportovci rovněž 
uspořádali mikulášský turnaj ve volejbale pro 
neregistrované hráče, který se taktéž setkal s velkým 
zájmem. Samozřejmě ani zde nechybělo humorné 
vystoupení Džejmsovců, tentokrát v roli čerta a 
Mikuláše. Sportovci také na přelomu červenci a srpna 
uspořádali již třetí ročník Hromadova memoriálu. 
   Administrativním problémem tělovýchovné jednoty na 
počátku roku 2013 byla legislativní úprava správného 

přejmenování TJ. Na ministerstvu vnitra byly totiž 
doposud uloženy stanovy pod názvem TJ Tatran Vsetín – 
Janová ještě z doby, kdy Janová patřila pod Vsetín jako 
místní část. Razítka jsou však již vyrobena podle 
v současné době používaného názvu TJ Tatran Janová. 
Nebyly tedy používány v souladu se stanovami. Změnit 
se tak musí i registrace u fotbalové asociace, aby mohla 
v pořádku proběhnout přeregistrace a výměna průkazek 
členů TJ. Vyřízení změny se zdrželo na ministerstvu 
vnitra.   
   Václav Mikušek rozebral i finanční problematiku 
fungování tělovýchovné jednoty, která se vlastně dotýká 
takřka všech malých jednot v České republice. Dotací na 
sport je stále méně, proto navrhl, aby byli do výboru 
kooptováni členové, kteří by se zabývali získáváním 
financí pro zabezpečení chodu TJ. Především činnost 
dvou fotbalových oddílů, která je finančně náročná, se 
může dostat při nedostatku prostředků až k ukončení své 
existence. V roce 2012 získala tělovýchovná jednota 
nejvíce prostředků z pronájmu sportovního areálu pro 
sportovní a kulturní akce firem především ze Vsetína, 
z pronájmu reklamní plochy na oplocení hřiště z prodeje 
občerstvení, ale i z členských příspěvků. 
Po nárůstu zájmové sportovní činnosti v loňském roce 
některé sportovní aktivity, jako zumba, cvičení s míči 
nebo cvičení rodičů s dětmi, skončily, ale na druhou 
stranu se projevuje v obci stále větší zájem o badminton, 
florbal nebo stolní tenis. Stále vzestupnou tendenci 
v kvalitě a četnosti akcí si udržuje turistický oddíl, za což 
Václav Mikušek poděkoval především Zdence 
Chudějové. V závěru svého vystoupení poděkoval 
sponzorům, za podporu mládežnické přípravky a hodů 
obecnímu úřadu Janová. 
   Následovala zpráva o turistických akcích přednesená 
paní Chudějovou. V závěru výčtu řady akcí poděkovala 
za nemalou podporu Obecnímu úřadu Janová a zvláště 
starostovi obce Janu Machalcovi za zajištění výroby 
vlaječek se znakem obce, které turisté nosí na výlety na 
svých ruksacích. Vlaječky se setkávají s velkým ohlasem 
všude, kde janovští turisté dorazí, a stávají se tak 
nedílnou reklamou obce a činnosti jejich občanů. Zdenka 
Chudějová rovněž nezapomněla poděkovat všem 
turistům, kteří se spolupodíleli na plánování a zajišťování 
akcí. 
   Přítomní hosté v diskusi pozdravili valnou hromadu 
sportovců a poděkovali za vzájemnou vstřícnost při 



 

Všem, kdo se o to zasloužili, předseda poděkoval a 
vzpomněl, že řada z nich dnes již není mezi námi. Dalším 
důležitým milníkem byl pro myslivecké sdružení rok 
2003, kdy se vyrovnávaly hranice mezi sousedními 
honitbami, a vznikla honitba v dnešní podobě. 
   Nejdůležitější akcí minulého roku bylo pro myslivecké 
sdružení vyjednávání a obnovení nájemních smluv. Valná 
hromada honebního společenství Janová – Ústí 
odsouhlasila stanovy sdružení a novou smlouvu o 
pronájmu honitby Mysliveckému sdružení Janová - Ústí na 
dalších deset let za nezměněných podmínek. Zde předseda 
taktéž poděkoval všem, kteří se na přípravě a průběhu 
valné hromady honebního společenství podíleli. 
   V roce 2012 proběhla řada akcí, kterých se členové 
sdružení účastnili nebo je sami organizovali. Před 
zahájením lovecké sezóny to bylo například setkání na 
střelnici v Pozděchově. V druhém ročníku brokové soutěže 
O flašku předsedy zmínil Josef Mikulenčák vyrovnanost 
výkonů nejlepších střelců sdružení, kdy 1. místo obsadil 
Josef Mikulenčák, na 2. místě skončil Zdeněk Šimara a 3. 
místo získal Pavel Bambuch. 
   V květnu proběhla brigáda s velmi dobrou účastí, kdy se 
podařilo opravit žebřík na „kazatelně“ Žebračka, provést 
likvidaci a odvoz starého mysliveckého zařízení v Ústí a 
vyčistit oboroh po předchozím přikrmování zvěře.  
Sdružení uspořádalo velmi zajímavý výlet pro děti a rodiče 
v lokalitách Polůnky, Lysný a U Čaníků v okolí Janové. 
Součástí tohoto výletu byla myslivecká stanoviště 
s výkladem a ukázkami k různým oblastem myslivosti, 

pořádání akcí. Starosta obce Jan Machalec kladně 
zhodnotil vznik fotbalové přípravky, kterou obec 
podporuje z fondů určených pro práci s mládeží. Taktéž 
seznámil sportovce s řadou investičních akcí, které obec 
čekají, proto nemůže přislíbit sportovcům žádnou 
výraznou finanční podporu. Co se týká výstavby 
přístřešku na hřišti TJ naznačil možnost materiální 
podpory ve formě dodávky dřeva z obecních lesů.  
   K výstavbě přístřešku se v diskusi vyjádřil také Josef 
Holec. Odhadl náklady výstavby přibližně na jeden milion 
korun. V oblasti legislativní je nutná dohoda s plynaři 
kvůli přeložce plynového vedení, dále projekty pro 
stavební povolení a samotné stavební povolení. Za 
nejdůležitější považuje Josef Holec strategii na zajištění 
finančních prostředků, kterou by měl vytvořit výbor TJ a 
jako poslední bod realizaci samotného projektu. Po 
dalších administrativních krocích byla valná hromada 
Tělovýchovné jednoty Tatran Janová ukončena. 

  text a foto: Radomír Dolanský 

 

SLAVNOSTNÍ VÝROČNÍ SCHŮZE 
MYSLIVCŮ 

   V sobotu 2. března proběhla v Janové v kavárně ZZJM 
slavnostní výroční členská schůze Mysliveckého sdružení 
Janová – Ústí. Slavnostní proto, že před dvaceti lety se 
uvedené sdružení znovu osamostatnilo odtržením od 
města Vsetín. Proto také vyzdobenému sálu vévodil dort 
s dubovými listy, žaludy a nápisem MS 20 Janová – Ústí, 
který upekla a zkrášlila Jana Machalcová, adeptka na 
členství v mysliveckém sdružení. 
   Slavnostní setkání zahájil a celé slovem provázel 
jednatel sdružení Pavel Hloch. Po krátkém úvodu předal 
slovo předsedovi Mysliveckého sdružení Janová - Ústí 
Josefu Mikulenčákovi. Ten především přivítal starostu 
obce Ústí Jakuba Hladkého, místostarostku obce Janová 
Karlu Vašťákovou a poděkoval oběma obecním úřadům 
za vstřícnou spolupráci s mysliveckým sdružením. Přivítal 
i zástupce SDH Janová starostu Jiřího Pončíka a TJ Tatran 
Janová Jaromíra Zbranka. Dále přátele myslivosti, kteří 
pomáhají myslivcům na všech honech a samozřejmě 
členy, čestné členy a povolenkáře sdružení. 
   Poté přednesl Josef Mikulenčák zprávu o činnosti za rok 
2012. Několika slovy vzpomněl dobu po rozpadu honitby 
Vsetín, kdy se nelehce vytvářela samostatná honitba 
sdružení Janová – Ústí. 



 

od kynologie přes trofeje a ukázku preparátů živočichů, 
dřevin, hub až po ukázku loveckých zbraní a stop zvěře, 
o které účastníci projevili největší zájem. U táboráku si 
pak mohli všichni v družné debatě opéci špekáčky nebo 
na střelnici střelit plechového divočáka. Za správné 
odpovědi s mysliveckou tematikou si děti odnesly domů 
hezké odměny. 
   Tradiční letní myslivecký výlet pro veřejnost na hřišti 
TJ Tatran Janová s mysliveckými specialitami přilákal 
řadu návštěvníků. Na začátku prosince uspořádalo 
myslivecké sdružení tradiční naháňku, tentokrát 
mimořádně úspěšnou. Na Štěpána, kdy podle slov 
předsedy nesedí žádný myslivec doma, se i členové 
sdružení vydali do Žáružného. Vyvrcholením roku pak 
byla naháňka v lokalitě Kadějov, Lysný. 
   Josef Mikulenčák všem připomněl, že i v myslivosti 
platí přísloví, dej a bude ti dáno. Díky pravidelnému a 
kvalitnímu přikrmování lesní zvěře, kdy se myslivcům 
podařilo získat cukrovou řepu, bylo možné v honitbě 
ulovit větší množství zvěře.  
   Rok 2013 bude pro Myslivecké sdružení Janová – Ústí 
ve znamení oslav. V dubnu opět proběhne na střelnici 
v Pozděchově již třetí ročník soutěže O flašku předsedy. 
Sdružení v tomto roce taky spolupořádá kácení máje, 
které je naplánováno na sobotu 1. června. Zde chystají 
myslivci pro hosty bohatý program. Myslivecké 
sdružení plánuje hon na drobnou zvěř na jižní Moravě za 
přítomnosti manželek a přítelkyň zakončený posezením 
s hudbou a tancem. 
   Josef Mikulenčák poděkoval všem přítomným, kteří se 
účastní mysliveckých akcí. Především s díky vyzdvihl 
spolupráci s oběma starosty obcí za jejich podporu 
myslivosti, sportovcům za poskytování sportovního 
areálu, hasičům z Ústí poděkoval za důvěru při přípravě 
pohoštění na jejich akci a všem, kteří myslivcům 
pomáhají v lese za jejich obětavost. 
   Myslivecký hospodář Jan Machalec se ve své zprávě 
vrátil do minulosti a přiblížil především mladším členům 
sdružení vývoj myslivosti v Janové a Ústí. První zmínka 
o provozování myslivosti v těchto lokalitách se datuje 
do roku 1935. Během II. světové války museli myslivci 
zbraně odevzdat. Po roce 1945 existovaly soukromé 
honitby. Myslivecké sdružení Janová – Ústí vzniklo 
v roce 1962. Proti vůli členů bylo sdružení v roce 1975 
připojeno ke Vsetínu. V roce 1989 požádalo sdružení o 
osamostatnění. Teprve 25. března 1993 byla uznána 
honitba s názvem Janová – Ústí. 

  Prvním slavnostním bodem letošního setkání myslivců 
z honitby Janová – Ústí bylo přijetí Jany Machalcové 
z Janové jako řádné členky mysliveckého sdružení. Byla 
jednomyslně přijata na základě vlastní žádosti po roční 
zkušební lhůtě, kterou absolvovala jako povolenkářka. 
   Přestože byla letošní výroční členská schůze slavnostní, 
neznamenalo to, že by se jednání vyhýbalo kritickým 
tématům, která vyplynula v následné diskusi či dalších 
příspěvcích členů. Převažovaly však vesměs příznivé 
ohlasy, především poděkování zástupců ostatních sdružení 
a přání úspěchů v dalších letech činnosti. Poté již Pavel 
Hloch všechny přítomné pozval k opravdu slavnostní 
myslivecké tabuli. Jako předkrm byla podávána paštika 
z jeleních jater a salát z vařeného bažantího masa 
s brusinkami a zeleninovým pyré. Chvíli po prvním chodu 
myslivci využili k pozdravení svého setkání a přípitek 
ozvláštnili zpěvem myslivecké hymny Lovu, lesu zdar! 
   Jako další chod následovala bažantí polévka. 
Vyvrcholením sledu mysliveckých pikantérií bylo daňčí 
maso nakládané v láku s pečeným bramborem. Za 
nadšené chuťové pohárky všech přítomných zcela jistě 
patří poděkování šéfkuchařce, která celou tabuli 
připravila, paní Jiřině Machalcové. Mysliveckému 
sdružení Janová – Ústí patří gratulace a mnoho úspěchů 
v péči o zdraví a četnost zvěře ve svých honitbách.  
        text a foto: Radomír Dolanský  

 

KOŠT SLIVOVICE 2013 
   Sešel se rok s rokem a v Janové se na popud 
Džejmsovců sešli zase degustátoři a majitelé vypálených 
valašských zázraků. Když tak člověk koštuje slivovici, 
přivoní si, nechá to, co prošlo měděnými trubkami 
zahřívat trubky tělesné, pak zaručeně dojde 
k nevyvratitelnému závěru, že pokud se kdekoliv 
v literatuře píše o nektaru, musí být jasné, že bohové 
olympští mají původ na Valašsku. Jen tento nápoj 
zaručuje věčně mladou mysl. Proto si Valaši navzájem tak 
bedlivě kontrolují jeho kvalitu. 
   Měření kvality zlatého pokladu valašského bylo 
v kavárně ZZJM v Janové zahájeno 16. února úderem 
čtvrté hodiny odpolední. Letošní volba koštovací komise 
se zhlédla ve volbě prezidentské, a to tak, že koštoval 
všechen lid, který koštovati chtěl. Takoví zájemci, stejně 
jako ve volební místnosti, dostali vlastní glejt slivovicové 
kvality a mohli se vrhnout sice do zodpovědného, ale pro 
mysl i tělo příjemného, rozhodování. A stejně jako vloni 
bylo z čeho vybírat.



 

    Janovského koštu se v roce 2013 zúčastnilo ve volné 
soutěži 33 vzorků. Volná proto, že bylo možné přihlásit i 
netrnkové pálenky. I když tvořily nepatrné procento, 
objevily se zde vzorky vínovice, trnko-jabkovice, 
hruškovice a čisté jabkovice. Nakonec se do soutěže 
přihlásilo 25 ochutnávačů z lidu. Je docela možné, že byli 
různých kvalit jako vzorky slivovice, ale v tom je právě 
kouzlo lidovosti. Pak už stačilo jen doufat, že se na stole 
ani před ním neobjeví patoky. 
   Amatérští sommeliéři hodnotili na klasické pětibodové 
stupnici. Ale aby to nebylo tak nudné, Džejmsovci ji 
obrátili hore nohama. Pětka byla vynikající, jednička pak 
nedostatečná. Mezi koštéry byla samozřejmě i řada těch, 
kteří poskytli do soutěže vlastní vzorky. Proto na 
bodovacím lístku nechyběl rámeček s nápisem Poznaj 
svoju slivovicu. 
   Po dlouhém degustování, kdy jsme mohli odezírat 
z různě se pitvořících obličejů známky kvality takřka 
ihned, došlo k oficiálnímu sečtení chutí. Do toho se vrhly 
dámy Džejmsovky a mezitím, aby se snížilo napětí 
očekávání, zahrál plnému sálu k dobré pohodě hudebník 
Luděk Mísař ze Vsetína. 
   Bylo sečteno a podtrženo. Mikrofonu se chopil 
Džejmsovec Michal Řepka a začal moderovat vrchol 
večera. Vrchol večera především pro předkladatele 
vzorků pokladů, které si každý Valach chrání asi ještě 
více nežli svého času zlatokopové své claimy čili kutiště. 
Lidoví ochutnávači potvrdili starou pravdu, že na 
slivovici je skoro každý Valach odborník. 

  „To enem Čecháčkom sa při tem křiví huba šejdrem“. 
Amatéři, podobně jako loňská odborná komise, která 
byla stejně poskládaná z amatérů, zvolili kvalitu téměř 
shodně. To znamená, že na předních místech se 
objevovala víceméně stejná jména jako vloni. To také 
znamená, že ohodnocení borci si drží kvalitu svého 
božského nektaru dlouhodobě na stejné úrovni. Pokud 
tedy nedonesli znovu tu loňskou… 
   Před samotným vyhlášením se musel konat tzv. rozstřel 
o třetí místo. Dva vzorky totiž získaly shodný počet 
bodů. K rozhodujícímu extra koštu byli vyzváni loňští 
medailisté Rudolf Galetka a Milan Plachtovič. Ony ty 
slivovice zůstaly ve skutečnosti stejně obě třetí, ale 
Džejmsovcům to vytrhlo trn z paty, protože neměli 
dublované ceny a vysvětlovat, proč je každá třetí cena 
jiná, a proč ten dostal to a ten ono… Takto byli všichni 
spokojení, možná až na toho čtvrtého, který mohl být 
třetí, kdyby ti dva měli jiné chutě. 
   A tak byl na třetím místě oficiálně vyhlášen Ladislav 
Macek. Druhé místo obsadil Bohuslav Kovář. Poněvadž 
nebyl přítomen, převzal cenu další slivovicový borec 
Ruda Galetka, který se při dekorování chlubil cenou, 
jako by ji dostal sám. To prý proto, aby za nepřítomného 
Boba vyjádřil radost z ocenění. Na prvním místě se 
umístil se zlatem v láhvi Josef Machala, který již 
v loňském roce získal cenu diváků. A protože letos byli 
diváci zrovna i porota, tak dostal vlastně ceny dvě. Od 
poroty i od diváků.  
   Naprosto unikátní situace nastala v soutěži Poznaj 



 

svoju slivovicu. Manželé Petra a Martin Pacutovi si 
donesli do soutěže každý svůj vzorek slivovice a každý si 
tu svoji poznal. Flaše pravděpodobně nebyly „z jednoho 
vrhu“, protože jinak by nemohl každý jeden z nich tvrdit, 
že zrovna tato je jeho, když by chutnala stejně jako ta 
z druhé flaše. Je tedy velmi pravděpodobné, že u Pacutů 
mlsá každý ze svého soudku. 
   Pro majitele vzorků vrchol večera skončil, ale pro lid 
janovský i přespolní právě tímto závěrečným předáním 
ocenění začínal. Ke zbývajícím vzorkům slivovice se 
vrhly davy a dušička každého správného Valacha se 
musela tetelit radostí, když se valašské robky s naprostou 
jistotou vracely k oceněným vzorkům, aniž by podle 
číslování věděly, že jsou to ty nejlepší. Toť nejlepší 
důkaz, že chuťové slivovicové pohárky mají na Valašsku 
všichni generačně vyšlechtěné do exkluzivní kvality. Je 
jen otázkou času, kdy lékaři naleznou ve šroubovici 
valašskou DNA. 
   Džejmsovci nejen pobavili, ale darovali hostům 
výbornou akci. Obec Janová má štěstí na občany, kteří 
nesedí jen za pecí. Za odpoledne i následující večer při 
tanci se velkou měrou zasloužili také sponzoři akce, kteří 
například umožnili hostům radovat se z vlastních 
vstupenek, pokud byla vylosována právě ta jejich a 
oceněna některým dárkem.  Řada z těchto sponzorů si 
přála zůstat v anonymitě, přesto jim patří velké 
poděkování. Stejně, jako firmám Projekční kancelář 
Lenka Trlicová, BSTS, Podravka, Penzion kavárna 
ZZJM Janová, DNK stavební společnost s. r. o., Valmon, 
rocková skupina STRAM, Potraviny AM Luboš Kotrla, 
Potraviny Huslenky Jaroslav Trlica a samozřejmě 
v neposlední řadě Obecní úřad Janová. 
      text a foto: Radomír Dolanský 

 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2013 
V sobotu 5. 1. 2013 se konal 3. ročník Tříkrálové sbírky, 
pořádané Charitou Vsetín. Sraz byl v 9:00 hodin u 
restaurace U Hromadů, odkud se tři skupinky vydaly na 
obchůzky. Počasí nám letos vůbec nepřálo - pršelo. Tak 
to byli tři králové s deštníky.  
   Skupinky tří králů letos utvořili: Markéta Spurná s 
dětmi Michalem a Františkem Spurnými, Matyášem 
Trlicou, Eliška Mertová s dětmi Eliškou, Majdou a 
Štěpánem Pospíšilovými a Míša Korytářová s dětmi 
Luckou Pisklákovou, Klárou Katrušákovou a Vítkem 
Kopeckým. 
   Vybráno bylo v letošním roce celkem 8 316 Kč. 

Dobrá věc se podařila a všichni se těšíme na další 
ročník.  

      text a foto: Markéta Spurná 

   

KOUZELNÝ KARNEVAL 2013 
Po roce, tentokrát v sobotu 9. února, se v tělocvičně 
v Janové opět sešly bytosti z pohádek, z dobrodružných i 
pohádkových filmů, z živočišné říše a kdoví odkud ještě. 
Přišly samozřejmě princezny, rytíři, motýl se mohl 
podívat, jak vypadal, než se stal motýlem, protože po 
zemi se plazila krásná housenka. Pro učedníky 
v anatomii byla k mání kostra, jen to chrastění kostí 
slyšet nebylo. Pokud by si snad nějaký kovboj 
vyskakoval třeba proti roztleskávačce, byl zde připraven 
Zorro mstitel, popřípadě křidýlka vám mohl přistřihnout 
střihoruký Edward. Byli zde skřítkové, dokonce i dead 
metalová smrtka nebo malá čertice… Nepřeberné 
množství postaviček přišlo na již tradiční karneval, který 
pořádalo jako vždy Sdružení janovských rodičů. 
   Rej všech dětí byl zahájen v 15:00 a během několika 
minut byla tělocvična slušně zaplněna. Slušně 
neznamená úplně, protože do řady domácností dorazila 
právě chřipka, která znemožnila vyšší účast. Na stejný 
neduh doplatilo i vystoupení žáků základní školy, které 
muselo být zrušeno. 
   Nicméně podstatnou část odpoledne bavil děti jeden 
jediný člověk – kouzelník Jiří Hadaš. Pokud má někdo 
na mysli kouzelníka, který tahá králíky z klobouku, 
nechává mizet peníze, míčky, karty a z růže mávnutím 
udělá kapesník, tak to by se mýlil. 



 

  A opět přišel na scénu upovídaný kouzelník. Samá ruka, 
samá noha, chvíli jako čaroděj s pařáty, poté zase 
pavouk… A děti se smály, děti poslouchaly, děti 
prožívaly svůj krásný den. Kouzelníkovy tirády provázela 
řada soutěží, a to znamenalo hromady dárečků a pamlsků. 
Nikdo nepřišel zkrátka, ať už zvítězil či nikoliv.  
   Samozřejmě, že tak jako na Štědrý den všechny děti 
čekají na rozbalování dárků, na karnevale je tím vrcholem 
vyhlášení nejlepších masek. A tak si pro cenu přišla 
beruška, medvídek, lvíček, housenka i motýl, červená 
Karkulka, rytíř, kostra, anděl, mušketýr, střihoruký 
Edward, klaun, Šmoulinka, kočkovitá šelma a řada dalších 
krásných masek. Ty nejlepší kostýmy získaly úžasné 
dorty. A masky, které nebyly vyvolány mezi jednotlivci, 
dostaly také svůj díl dárků, takže žádné dítě na karnevale 
v Janové nepřišlo zkrátka.  
   Sdružení janovských rodičů velmi děkuje  

Jiří Hadaš používal jiné kouzlo – povídal. Slova se z něj 
sypala jako hrášek z pytlíku. Děti seděly, lapaly slova a 
v zajetí tohoto slovopádu dělaly přesně to, co po nich ta 
kouzelná slovíčka žádala. 
   Aby se mysl uklidnila, následovala promenáda masek. 
Kolem kroužili rodičové se záznamovými zařízeními, kde 
ukládali historii vlastního klanu. Ale taktéž se zde 
nenápadně promenovali jednotlivci, kteří, jako by bez 
zájmu, sledovali dění. Byli to velmi důležití lidé. Byla to 
maskovaná porota. Pátrali po svých vyvolených v utajení 
proto, aby je nezasáhlo zlo ze světa dospělých, které 
zaplavuje zemi českých pohádek. Uplácení. Rodiče by 
rádi nabídli půl baráku za nejkrásnější masku, ale to by 
dopadla říše pohádek a dětí hůř než s Rumburakem. A tak 
nic netušící rodiče i prarodiče pyšně oznamovali 
kolemjdoucím, že toto je jejich Anička, Zuzanka, Petřík 
nebo Barunka, zatímco vznikal seznam kouzelných 
masek. 



 

SBĚR PAPÍRU 2013 
   Od 18. března 2013 vyhlašujeme sběr starého papíru. 
Sbíráme novinový papír, časopisy, kartony, vše řádně 
svázané. Výkup papíru je důležitou pomocí při ochraně 
přírody, zejména našich lesů, protože primárním 
materiálem na jeho výrobu je buničina vyrobená ze 
dřeva a sekundárním může být právě sběrový papír, 
který se přidává do směsí při výrobě novinového, 
balícího a jiného papíru. 
   Peníze získané ze sběru, po dohodě s rodiči, budou 
použity na nákup potřebných věcí v novém školním roce 
a na akce pro děti (cestovné, občerstvení a odměny). 
Rodiče budou vždy předem informováni o účelu jejich 
použití. 

      text: Mgr. Michal Lucbauer 

 
  

ŠKOLÁCI OŽIVILI ZAŠLOU SLÁVU 
OCHOTNICTVÍ 

   Obec Janová byla po generace vyhlášená svým 
kvalitním ochotnickým divadlem. Byly doby, kdy hráli 
páni i kmáni, frašky i klasické kusy. Hráli mladí i staří. 
Prostě Janová divadlem žila. A možná, že něco z té slávy 
se do obce zase vrací.  
   Školní divadelní kroužek pod vedením ředitele školy 
Michala Lucbauera vystoupil 20. prosince 2012 v sále 
restaurace U Hromadů. Přesně v tom sále, kde zažívali 
ovace jejich předkové a prapředkové. Sice přeneseno do 
sálu minulosti, hráli by dnešní herci asi v místech, kde 
stály přední řady, naopak tehdejší ochotníci měli pódium 
v dnešní kuchyni, nicméně, pořád se jedná o TO místo. 
O prkna, která v Janové znamenala svět. 
   Diváky zvala školní divadelní společnost na své 
premiérové vystoupení plakáty ve stylu, který se 
přibližoval těm historickým, z první poloviny minulého 
století. Dnes bychom řekli v retro stylu. Premiéra nesla 
název Jak šli zajíci do Betléma. Divadlo v hostinci U 
Hromadů, vánoční divadelní představení v podání žáků 
Základní školy Janová, předzpěv koled všichni žáci 
školy. 
   V sále bylo plno! Přišli kamarádi, sourozenci, řada 
mladých lidí, o kterých se tvrdí, že mají dnes zcela jiné 
zájmy. Samozřejmě, že nechyběly maminky, tatínkové, 
dědečci a babičky. Samozřejmě, že přišli i pamětníci 

za podporu sponzorům, kteří nemalou měrou přispěli k 
uspořádání hezkého odpoledne dětem. Je to především 
Obecní úřad Janová, Projektová kancelář Ing. Lenka 
Trlicová, firma VALMON, výroba špejlí Radim Malý, 
reklama Karla Papšíková.  
   Velmi bychom také chtěli poděkovat za výrobu 
krásných dortů paní Janě Machalcové a naprosto všem, 
kteří přispěli k náročným přípravám, ale i průběhu 
letošního karnevalu svou pomocí. 

  text a foto: Radomír Dolanský  

 



 

Takže Herodes uklouzl na zcela obyčejné slupce od 
banánu, přerazil se a poutníci i neviňátka byli zachráněni. 
A nejen to! Všichni dorazili šťastně do Betléma, aby 
mohli předat dary a poklonit se malému Ježíškovi. Jen ti 
dva ušatci zcela jistě nedali pokoj ani Ježíškovým 
rodičům a pochtívali mrkvičku. 
   Děti v hledišti se chechtaly již během představení. 
Dospělí pozorně sledovali výkony hereckých elévů, aby 
při závěrečném defilé odměnili umělce bouřlivým 
potleskem a výkřiky: „Bravo!“ Herci se několikrát 
vraceli na děkovačku a pak už se ocitli v zajetí 
nadšených spolužáků, maminek a tatínků. Dědeček 
neskrýval svoji pýchu ani dojetí nad výkonem vnučky a 
bývalí ochotníci uznale pokyvovali hlavami. 
   Když se aplaus a nadšení mírně uklidnilo, pozval vlk 
Herodes, nyní už zase ředitel Základní a Mateřské školy 
Janová, Michal Lucbauer všechny děti a jejich rodiče na 
improvizovanou forbínu, aby si společně zazpívali 
vánoční koledy. V té chvíli se v sále vytvořila opravdu 
krásná atmosféra souznění, kdy takřka všichni zpívali 
sebou a zažívali příjemný pocit, který by neměl být 
pouze výsadou Vánoc. Ale dnes vánoční byl. 
   Za tyto hezké chvíle je dlužno poděkovat především 
majiteli kočovné divadelní společnosti, Michalu 
Lucbauerovi, jistěže taktéž uměleckým poradcům a 
dohlížitelům z řad učitelského sboru, Evě Podešvové a 
Ludmile Spitzerové. Ovšem převeliká poklona, hluboká 
a uctivá, patří zajíci Lojzovi - Tereze Kovaříkové, která 
úžasně ztvárnila mrkvožrouta, rozumbradovi zajíci 
Ušákovi - Míše Eliášové, králům Kašparovi - Františku 
Spurnému, Melicharovi – Tereze Měrkové, 

a protagonisté těch zašlých časů slávy – ochotníci 
z Janové. Přišli se podívat, jestli někdo opět převezme 
žezlo ochotnického divadelnictví v obci. Takže všichni 
byli plni očekávání. 
   Ještě před začátkem divadelního představení 
vystoupili zpěváci a hudebníci pod vedením paní 
učitelky Ludmily Spitzerové. Divákům zazpíval kvartet 
Karolína Johnová, Veronika Nerušilová, Dominik Prcín 
a Samuel Kuník. Poté je vystřídal s flétnou Robert 
Martinec, doprovázený u další písničky Karlem Trlicou. 
Velmi hezkou písničku s doprovodem kytary věnovala 
divákům Andrea Filgasová. 
   Světla v sále zhasla, rozžhavily se reflektory a ticho 
by se dalo krájet. Opona se rozevřela a odhalila 
divákům dva spící zajíce. Ale právě se probouzejí… Od 
této chvíle až do konce příběhu tihle dva ušatci takřka 
nezavřeli ústa. Oba byli chytří jak rádia a navíc je 
zajímalo jedno jediné - kde vysomrovat kousek mrkve. 
   Příběh se odvíjel podle biblického pojetí cesty tří 
králů do Betléma, kam je vedlo světlo komety. 
Úsměvnou podívanou z příběhu vytvořili právě oni dva 
zajíci, mnohdy dovádějící Kašpara, Baltazara a 
Melichara až k mdlobám. Prodírali se tedy cestou 
necestou a tu na ně vybafl vlk Herodes. Začíná boj o 
holý život. Poutníci utíkají, schovávají se, ale slídil 
Herodes je neustále pronásleduje. Už, už se zdá, že je 
dostihne… Životy ušáků i tří králů jsou v ohrožení… 
Když tu náhle… 
   Herodes uklouzl na slupce podivného plodu, který 
ušákům donesl z jižních krajů mudrc Baltazar. Později 
se plodu začne říkat ovoce a ještě později banán. 



 

Baltazarovi – Luďku Miloši Šťastnému, Kometě –
Matyáši Trlicovi a ještě jednou Michalu Lucbauerovi, 
nyní jako herci v roli vlka Herodese. Poděkování si zcela 
určitě zaslouží i majitelé restaurace U Hromadů, kteří 
přeměnili stávající prostory na divadelní sál. 
   Školáci si nasadili vysokou laťku a obecenstvo se již 
těší na další divadelní kus v roce 2013. 
      text a foto: Radomír Dolanský 
 

LYŽAŘSKÁ ŠKOLIČKA MALÝCH 
JANOVJÁNKŮ II. 

   V loňském roce jsme uspořádali lyžařskou školičku 
malých janovjánků, která sklidila nejen u žáků, ale i u 
rodičů velký úspěch. Proto rádi pokračujeme a letos jsme 
lyžařskou školičku opět uskutečnili. Poslední den měsíce 
ledna, kdy na jiných školách probíhalo slavnostní 
předávání pololetního vysvědčení, jsme se slavnostně 
vydali na cestu směr Vsacký Cáb. Okamžiky předání 
vysvědčení jsme si užili den předem. 
   Ze zasněžené Janové jsme se ráno autobusem vydali na 
cestu za lyžařským dobrodružstvím. Samotná cesta na 
zledovatělé vozovce byla nejen „dobrodružstvím“ pro 
děti, rodiče, ale hlavně pro pana řidiče. Po loňské 
školičce se letos přihlásilo k výletu deset dětí ze základní 
školy a osm dětí, které prošly školou v Janové a zůstávají 
nám pořád věrní. Pět malých šikovných dětí se 
zůčastnilo za mateřskou školu a doprovod tvořilo deset 
dospělých z řad učitelů a rodičů. 
   Na Vsackém Cábu nás přivítalo ledové království, 
neboť den předem, královna Zima opustila teploty pod 

bodem mrazu a vše, co roztálo, na druhý den zmrzlo. 
Sněhové podmínky pro lyžování byly ideální, ale zmrzlá 
sjezdovka dělala zpočátku našim lyžařům problémy. 
   Pod vedením Anety Turpišové a dalších tří 
instruktorů, kteří výborně organizačně zvládli celé tři 
dny, se děti veškerý čas věnovaly lyžařským 
dovednostem. Od nejmenších až po ty nejstarší. Letos 
jsme zařadili do výuky i jízdu na snowboardu. 
   Po celou dobu našeho pobytu na Vsackém Cábu jsme 
z kuchyně dostávali ty nejlepší pokrmy a svačinky, které 
si děti braly na svah. Personál a vedení horského hotelu 
se o nás starali tak, že jsme mohli jen litovat, že se 
jednalo jen o tři dny pobytu. Účastníci lyžařské školičky 
se zdokonalovali přímo před očima. Jen poslední půlden 
sjezdovku zahalila taková mlha, která by šla popsat 
slovy, „že by se dala krájet“. Proto jsme zvolili 
alternativní řešení a využili jsme vířivky, kde si děti 
zařádily a ještě se vyhřály. 
   Vysportovaní, zrelaxovaní, unavení a někteří mírně 
nachlazení odjíždíme v sobotu ze vsetínských vrchů 
zpět do janovkého údolí, kde už na nás čekali rodiče. 
Příští rok budeme akci určitě opakovat, ale dobu pobytu 
prodloužíme, protože je škoda nevyužít možností učit se 
a zkoušet pod vedením instruktorů lyžovaní co nejdelší 
čas. Aby se prodloužila doba, kdy jsou děti na svahu a 
začínají si procvičovat, co se naučily. Kdo ví, kdy zase 
budou stát na lyžích. 
   Chceme poděkovat celému vedení horského hotelu 
Vsacký Cáb za služby a pohostinnost, které se nám 
dostalo. Instruktorům pod vedením Anety Turpišové za 
výborně odvedenou práci. Rodičům, kteří s námi celý 
pobyt absolvovali za vstřícnost a pomoc - třeba jen tak 
někoho dostat do lyžáků. Doufáme, že se příští rok 
v hojném počtu na svahu opět shledáme. Loučím se 
lyžařským pozdravem  SKOL.  
text: Mgr. Michal Lucbauer, foto: Ludmila Spitzerová, 

Ing. Lenka Trlicová 



 

ZÁPIS DO PRVNÍCH TŘÍD 
   Dne 15. února 2013 se konal zápis do školních lavic na 
rok 2013/2014. Předškolní děti z mateřské školy se již 
měsíc před zápisem přišly podívat do školy a spolu 
s našimi žáky, kteří se o ně starali, si zkusily jaké to je být 
školákem.  
   K zápisu přišlo osm dětí. Paní učitelka Ludmila 
Spitzerová, která vedla zápis dětí, zpovídala budoucí 
školáky. V tento den si i sami rodiče, kteří s dětmi přišli 
k zápisu, vzpomínali na své první krůčky ve škole.  

K zápisu přišli s dětmi nejen rodiče, ale i sourozenci nebo 
babičky, aby podpořili budoucího prvňáčka. Všechny 
šikovné děti, které prošly zápisem do první třídy na příští 
školní rok, byly přijaty. 
   Budeme se těšit na novou třídu malých prvňáčků ve 
škole v Janové.  Tak jako strom nemůže být bez listí, tak 
naše škola nemůže být bez dětí. Jsme rádi, že se na stromě 
školy objeví další lístky, které budou ozdobou a pýchou 
obce. 
text: Mgr. Michal Lucbauer, foto: Ludmila Spitzerová  



 



 

TŘETÍ ROČNÍK FLORBALOVÉHO 
TURNAJE TM STAV CUP 2013 

   Sobotní dopoledne 2. března bylo důležitým dnem pro 
některé naše malé školáky a samozřejmě i pro vedení 
školy a rodiče dětí. Ve Vsetíně se totiž konal florbalový 
turnaj žáků šesti základních škol. 
   Tato mimoškolní sportovní aktivita se díky panu 
řediteli Michalu  Lucbauerovi stala důležitou součástí 
života školáků „ogarů aj cérek  z janovskéj  malotřídky“. 
Přestože většina našich dětí začala aktivněji provozovat 
florbal až s počátkem nového školního roku, vůbec se na 
tomto turnaji neztratily a bez větších problémů zahrály i 
proti daleko zkušenějším soupeřům z jiných škol, kteří 
se florbalu věnují dlouhodobě.  
   Po šesti měsících příprav a tréninku bojovali všichni 
v zapůjčených dresech za čest školy a za dědinu, jako na 
olympiádě. Jako rodič a občan vysoce hodnotím tuto 
aktivitu a její zviditelnění v nejbližším okolí. Nejen jako 
aktivní a smysluplnou práci s dětmi, ale také zároveň 
jako další možnost účelného využití sportovního areálu a 
vlastního objektu tělocvičny. 
   Janovský školní tým se umístil na pátém místě a za 
toto umístění obdržel šek v hodnotě 200 Kč a od 
hlavního sponzora a pořadatele akce TM Stav, spol. s. r. 
o. finanční dar ve výši 2.000 Kč na nákup florbalových 
hokejek pro nejmenší hráče. 
   Vedení školy se prostřednictvím tohoto článku 
obrací ke sportovním fandům a případným 
sponzorům, kteří by chtěli finančně přispět na 
smysluplný způsob výchovy mládeže a zrod nové 
sportovní tradice v Janové. Jedná se především o 
zakoupení jednotných dresů s logem Základní školy 
Janová. Pevně věřím, že čas potvrdí má slova a „naše 
děcka budů létať z hokšama po dědině tak, jak sme létali 
za tenisákem aj my“. 
   Vůbec není důležité hodnotit děti dle výsledku, 
kterého dosáhly. Hodnota je skryta v aktivním přístupu, 
za který je zapotřebí poděkovat především vedení školy 
a trenérovi v jedné osobě panu Michalu Lucbauerovi. 
Fakt, že naše děti reprezentují školu a obec je pro 
skutečného občana největší odměnou. 
Výsledky turnaje: 1. ZŠ Valašská Polanka, 2. ZŠ Luh, 
3. ZŠ Ohrada, 4. ZŠ Sychrov, 5. ZŠ Janová, 
6. ZŠ Pozděchov  
         text a foto: Ing. Karel Trlica 

POVÍDÁNÍ O ZDRAVÍ S RADKOU 
TURPIŠOVOU 

   Páteční pozdní odpoledne v den svátku žen si ženy 
z Janové vyhradily pro hovory o zdraví, které 
nehledáme u doktorů nebo různých léčitelů, ale sami 
v sobě a v přírodě. Setkání zorganizovala Zdenka 
Chudějová ve spolupráci s ředitelem základní školy 
Michalem Lucbauerem, kde se přednáška uskutečnila. 
   Radka Turpišová přítomné seznamovala, jak můžou 
našemu organismu pomáhat činnosti, které mnohdy 
zcela opomíjíme. Například v dnešní době tolik 
chybějící pohyb. Vycházka probouzející se přírodou 
nám dodá mnohem více energie než vitaminózní 
doplňky stravy. Asi málokdo by věřil, že je zdraví 
prospěšné jíst teď na jaře čerstvé pampelišky. O čaji 
z kopřiv je sice známo, že čistí krevní řečiště, ale odvar 
z jarní mladé a především čerstvě natrhané kopřivy je 
nesrovnatelně účinnější. Také špenát z mladých kopřiv 
je výborným doplňkem jarního jídelníčku. 

  Coby nejdůležitější lék předepisovala Radka Turpišová 
pozitivní energii. V pozitivním přijímání svého okolí a 
života vůbec tkví mnohdy největší část zdraví. Proto 
není divu, sedí-li někdo pořád v koutě, uplakává achich 
ouvej, že si tím spíše to ouvej přivolá. Pozitivní energii 
může sice získat každý z nás zdarma, ale ne vždy je to 
jednoduchá záležitost. 
   Přítomné ženy se při přednášce rovněž dozvěděly, jak 
při samoléčbě působí tachyonové disky nebo tělové 
svíce. Použití tělové svíce Radka Turpišová předvedla



 

schopnosti, změnilo se utrpení v hezky prožité páteční 
odpoledne. 
   V Janové si učedník a učednice vyzkoušeli několik 
metod. Pro ty, kdo si chtějí něco podobného vyzkoušet 
sami doma, přinášíme krátké popisky.  
Bavlnková metoda – vyfouknuté vajíčko se potírá 
postupně odshora lepidlem, na které se namotává 
spirála z barevné bavlnky. Můžeme střídat různé barvy 
bavlnky, čímž vytvoříme pestrobarevné vajíčko. Je 
samozřejmě možné zvolit i náročnější postupy. Takový 
si například můžete vygooglovat na internetu pod 
názvem Bavlnkové vajíčko od Mrňús. Objeví se vám 
řada dalších odkazů na výrobu bavlnkových vajíček. 
Ubrousková technika – technika se také nazývá 
decoupage. Pokud zvolíte hnědé vejce, natřete je 
kraketovacím lakem, usušte, pak natřete bílým latexem 
a opět usušte. Pak přilepte lepidlem Herkules motiv 
z ubrousku. Opět si můžete na internetu vygooglovat 
dokonce videa, která vám názorně tuto metodu 
předvedou nejen na vejcích, ale třeba i na láhvích. 
Napište do vyhledavače název Jak ozdobit velikonoční 
vajíčko technikou decoupage nebo Ubrousková 
technika – You Tube. 
Velikonoční kuřátko – skořápku z vyfouklého vajíčka 
vystřihneme do oválu, otvor potřeme lepidlem a 
oblepíme stužkou. Do otvoru vložíme umělou trávu, 
přilepíme kuřátko a dozdobíme dle vlastní fantazie. Zde 
vám poslouží jako návod fotografie s výrobky zdatných 
umělců z Janové. 

názorně a některé ženy ji vyzkoušely hned na místě. 
Tělová svíce je dutá trubička ručně vyráběná z lněného 
plátna napuštěná včelím voskem (při alergii parafínem), 
kurkumou a možno dle indikace vonnými oleji. Je to 
čistě přírodní výrobek sloužící k detoxikaci organismu a 
urychlení pozitivních změn na psychické i fyzické 
úrovni. Svíce dostává z těla negativní energie, tedy 
záněty, bolest kloubů a těla vůbec, uvolňuje energetické 
bloky. 
   Přednáška se určitě setkala s kladným ohlasem. Zájem 
přítomných žen byl opravdový, avšak to, co jim přinese 
zdraví a pozitivní energii, budou muset zvládnout samy. 
Ale díky novým informacím mají z čeho čerpat. 
                 text a foto: Radomír Dolanský 

 

JAK SI ZKRÁŠLIT VELIKONOCE 
   V pátek 15. 3. 2013 v budově základní školy sešlo 12 
žen, dívek a jeden mladý muž, aby se naučili, jak 
vyrábět velikonoční krásu a oživení domácností 
v očekávání příchodu jara. Přítomnost omladiny určitě 
potěšila pravidelné návštěvnice těchto akcí. Během 
tvoření se ukázalo, že jejich šikovnost se mohla směle 
rovnat se zkušenostmi těch odrostlejších, a tak mohly 
generace od sebe opisovat navzájem. 
   Vedoucí velikonočního kurzu tvoření byla pro tento 
den Marie Tabáčková. Když přítomní viděli její hotové 
vzory, v řadě případů nevěřili, že vůbec kdy, byť alespoň 
vzdáleně, vyrobí něco tak krásného. Zručná a vnímavá 
paní školitelka je však krok za krokem přesvědčovala o 
opaku. Jakmile všichni v sobě nalezli důvěru ve své 



 

  
Všichni účastníci výletu si se zájmem vyslechli výklad 
průvodkyně a správkyně IC zvonice a prohlédli si 
aktuální výstavu s vernisáží zlínské výtvarnice Taťány 
Havlíčkové s názvem Předivo. Dílo této umělkyně je 
důkazem, že lidská fantazie v umění je neomezená. Její 
tvorba, reliéfní malba na krajce a předeném materiálu 
musí v každém zanechat příjemný pocit. Závěrem 
přednášky a prohlídky si většina turistů zakoupila na 
památku drobné upomínkové předměty pohlednice, 
turistické známky a mapky naučných stezek v okolí. O 
tom, že kulturní a společenský život na Soláni v současné 
době prožívá obrození, svědčí i zápis a poděkování Felixe 
Slováčka, který den před tím ve zvonici se svým 
 

Děrované vajíčko - vyfouklé vajíčko usušíme. Poté si na 
ně nakreslíme vlastní motiv. Šídlem propíchneme malou 
dírku, kterou opatrně vybrousíme jehlovým pilníkem. Dále 
pak vajíčko namočíme do Sava, aby se vyčistilo, usušíme a 
ozdobíme voskem. Vajíčko před zdobením nahřejeme, aby 
vosk lépe držel. Tuto a řadu jiných technik najdete 
například na internetové adrese: www.otiskyprstu.ic.cz.   
   Již za tmy se účastníci velikonočního tvoření v Janové 
rozcházeli bohatší o své vlastní výrobky, o nové vědomosti 
a také o hezký pocit z času stráveného v příjemném 
kolektivu. Poděkování patří především vedoucí kurzu, paní 
Marii Tabáčkové a rovněž panu řediteli Michalu 
Lucbauerovi, který umožnil uspořádání tohoto setkání 
v budově školy. 

 text: Karla Vašťáková, foto: Radomír Dolanský 
 

 
VÝLET NA SOLÁŇ 

PO STOPÁCH VALAŠSKÝCH UMĚLCŮ 
    
Janovští turisté uspořádali v neděli dne 14. 10. 2012 
naučnou vycházku na  Soláň  s tématikou zaměřenou na 
bližší seznámení blíže s životem valašských velikánů, kteří 
díky své umělecké práci, svému talentu a nadání, ať už 
jako malíři, sochaři či spisovatelé, šířili prostřednictvím 
umění vše, co obyčejný a těžký život Valachů po celá 
staletí doprovázelo. 
   Účastníků se sešlo kolem deváté ranní na autobusové 
zastávce v Janové osmnáct, z toho dvě děti. Povinnou 
vstupenkou do autobusu byl kromě platného lístku taktéž 
„kalíšek čmrně“ od Jany Pončíkové, aby sychravé počasí 
 naši imunitu neohrozilo. Pozn. autora: “Eště, že nám 
chlapi ty janovské cérky na výlety dobře vybavíja, dyž už 
sami lapíja doma a nikde nelezú“.  Nikdo neoslepl, ani nic 
nenamítal, a tak se vyjelo směrem ke Karlovicím. 
   Po desáté hodině jsme vystoupili na rozcestí Soláň 
v Malých Karlovicích. Protože byla chvilka času, někteří 
se prošli k muzeu a hřbitovu s dřevěným kostelíkem. Jiní 
si povídali na zastávce a testovali další vzorky, aby surové 
počasí, které nás čekalo na Soláni, ve zdraví přečkali. 
Pohoda jako vždy panovala mezi všemi zúčastněnými. 
Čtvrthodinová jízda autobusem a byli jsme na začátku 
poznávací pěší túry u restaurace „Na Čartáku“. 
Následovalo krátké seznámení s poznávacím programem 
 

paní Chudějové a vypravili jsme se na zvonici - perlu 
moderní architektury ve stylu sroubených valašských 
sakrálních staveb.  
   Informační centrum zvonice na Soláni je ikonou a 
centrem všeho kulturního dění a zároveň bohatým 
zdrojem informací pro všechny, kteří tuto oblast navštíví. 
Přestože je to poměrně mladá stavba z roku 2006, již 
dlouho předtím myšlenky umělců působících na Soláni a 
na Valašsku směřovali k vybudování stánku umění. 
Hlavní postavou a nositelem této myšlenky byl ve 
čtyřicátých letech minulého století malíř a grafik 
František Podešva, který zde na Soláni žil a pracoval. 
 



 
Elektronické adresy  

Na těchto adresách najdete 
aktuální informace o dění 
v obci, můžete připojit svůj 
názor nebo posílat vlastní 
příspěvky do redakce 
Janovských listů. 
E-mail: 
janovske.listy@email.cz – pro 
zasílání dotazů, ohlasů, 
komentářů, příspěvků do 
Janovských listů. 
http://www.janova.cz/ - 
návštěvní kniha, zasedání 
zastupitelstva, úřední deska, 
aktuální informace 

  
 
Dům postavil již v roce 1939 akademický malíř Alois 
Schneiderka a tím položil jeden ze základních kamenů 
v umělecké historii Soláně. Akademický malíř Karel 
Hofman se zde přestěhoval v roce 1959 a společně 
s rodinou zde pracoval a žil. Jeho krajinomalba a 
portrétní tvorba slavila úspěchy na výstavách nejen u nás, 
ale i v zahraničí. V roce 1985 byl jmenován národním 
umělcem. 
   Následovala další pěší trasa po hřebeni a lesní sestup 
k malé valašské chaloupce dalšího velkého umělce a 
člověka Jana Kobzáně. I jeho umění, přestože je 
především blízké oblasti Liptálska, je silně spjato se 
Soláněm. Kousek od jeho malé chaloupky, ve které 
tvořili společně od roku 1934 s Františkem Podešvou, si 
postavili v roce 1938 svůj dům i ateliér manželé 
Podešvovi. 
František Podešva akademický malíř a jeho manželka 
spisovatelka Marie Podešvová, zde žili, pracovali a 
vychovávali své dvě dcery. Samota a kouzlo tohoto místa 
bylo pro ně stálou inspirací. Těžko dostupná oblast 
celoročně umožnila v klidu tvořit dílo, které je pokladem 
našeho kraje, našeho chudého, kamenitého Valašska, a 
stále stoupá na ceně. Obě krátká zastavení zajímavým 
výkladem obohatila paní Chudějová. Samozřejmě 
občerstvení slivovicí a koláčky z její kuchyně zpříjemnilo 
tuto část výletu. Malé úsporné koláčky byly výborné pro 
všechny turisty, jenom na pana Chuděje nezbylo. Snad 
příště. 
   Závěrečná cesta lesem v poměrně náročném příkrém 
terénu byla zkouškou starších i mladších účastníku. 
V popředí jako dva průzkumníci poskakovali Ondra 
Pisklák a Kája Trlica a celou skupinu uzavíral Jožka 
Pisklák, jemuž patří obdiv a uznání. Vždyť absolvoval 
 

 
 
saxofonem vystoupil. Naším společným poděkováním 
byl rovněž zápis do pamětní knihy hned za tohoto 
českého hudebního génia. 
   Následoval asi kilometrový přesun ke galérii Karla 
Hofmana, jednoho z nejslavnějších umělců Soláně. I přes 
nepříznivé a chladné počasí byla nálada výletníků 
výborná. Člověk při těchto příležitostech a setkáních 
s historií nebo uměním, alespoň na chvíli zapomene na 
ten b….., co je kolem nás, a uvědomí si skutečné 
hodnoty a krásy života, na které nemá v dnešním 
uspěchaném a zkaženém světě čas. 
   V roubeném ateliéru u Hofmanů, nedaleko vrcholu 
Soláň, bylo další příjemné zastavení v 
nedělním sychravém dni. Nachází se zde stálá expozice 
malířské, grafické, keramické a sochařské tvorby rodiny 
Karla Hofmana a jejich uměleckých přátel. Škoda jen, že 
jsme se kvůli mlze nemohli pokochat úžasným pohledem 
ze zahrady a terasy tohoto kouzelného místa, z něhož se 
 



 



 



 

bylo však daleko víc. I z okolních obcí a Vsetína 
směřovali na paseky ze všech možných směrů větší či 
menší skupinky lidí. Pozn. autora: Snad jen v budoucnu 
nainstalovaný docházkový systém na kolibě manžely 
Kocurkovými, bude schopen potvrdit konečné číslo 
vandrovníků. 
    
   Již tradičně musely být odpočinkové zastávky 
s přísunem nové energie a s přátelskými debatami o 
všem možném i nemožném. První zastavení celé 
vycházky bylo nad usedlostí U Čaníků, kde musela být 
stanovena drobná změna v trase. Úvozová cesta lesem 
byla totiž plná ledu a tudíž velmi nebezpečná. Ledové 
plotny, které nás vlastně doprovázely po celou trasu 
pochodu, byly asi největším problémem celého výstupu. 
Jinak počasí s mírně mrazivou teplotou bylo to nejlepší, 
co jsme si mohli přát. Obavy organizátorů akce 
z množství sněhu se naštěstí nenaplnily. 
    
   Více jak po hodině cesty, postupně a po částech, došli 
všichni do cíle na kolibu U Kocurků. O tom, že bude 
plno, svědčili již drobná setkání se skupinkami lidí po 
trase. Bez nadsázky je možno říci, že Janovské paseky 
po dlouhé době opět ožívají. Jen je zapotřebí udržet 
tento stav do budoucna v rovnováze, ale to záleží na nás 
lidech. Doufám, že se nám to bude společně všem, co 
mají tuto krásnou a kouzelnou část naší obce rádi, dařit. 
    
   Posezení a poklábosení u padajících stolů a vratkých 
lavic plnohodnotně nahradilo pohovky a křesla 
domácností. Drobné občerstvení, káva, čaj, po kalíšku, 
skoro jako neoficiální košt slivovice, dopadlo dobře a 
bez újmy na zdraví účastníků. Snad jen slunečním 
svitem povolená zem a rozbahněný dvůr s přístupovými 
cestami byl menším problémem. „Všeci mjeli 
komisňáky zahňápané od blacka, tajak dyž sa  na jaro 
sadíja zemňáky.“ 
    
   Dobré náladě a zpěvu to ale nijak neubralo. Asi kolem 
jedné hodiny odpolední se na povel „Janová idem“ se 
zpěvem a s úsměvem na tvářích postupně jednotlivé 
skupinky vydávali na zpáteční cestu k rodné obci. 
Halekáním účastnici zaplašili poslední zbytky zvěře, 
která v lesních porostech přežila nedávné hony místního 
mysliveckého sdružení. 
    
   Závěr této poslední turistické aktivity roku 2012 
skončil posezením některých účastníků v místní kavárně 
ZZJM. Někteří, tak jako na začátku, tak i na zpáteční 
cestě zůstávali u svých domovů. 
    
   Doufám, že všichni se mnou budou souhlasit, když 
vyjádřím ještě jednou velké díky manželům 
Chudějovým, hnací síle dědiny, která pro nás pro 
všechny tyto zajímavé aktivity připravuje a organizuje. 
Zároveň bych chtěl jim ale i Vám všem popřát hodně 
zdraví v roce 2013, kterému tyto výlety a procházky 
zcela určitě velkou měrou přispívají. Všichni se těšíme 
na další společné akce za poznáním našeho chudého, ale 
překrásného Valašska. 
    text: Ing. Karel Trlica, foto: Gabriela Juránková 

 
po nedávné operaci kyčelního kloubu trasu, která byla 
náročná i pro zdatné a zdravé turisty. Někteří účastníci si 
zpáteční cestu zpestřili hledáním hříbků. Všichni došli ve 
zdraví společně k jezeru v údolí Jezerné. Po krátkém 
zastavení a několika pověstech spojených s tímto místem, 
jsme se všichni společně vydali na závěrečný pochod do 
malých Karlovic. Trasa v délce asi 5 kilometrů nám rychle 
uběhla a zakončení při kávě a čaji na zahřátí v restauraci 
U muzea bylo pro všechny zaslouženou odměnou. 
   Valašské Pendolíno odjíždělo ze stanice v Malých 
Karlovicích v 16 hodin a odpočinek v teple vláčku byl 
umocněním krásného a poučného výletu. Kolem 17. 
hodiny jsme se rozcházeli k domovům a věřím, že pro 
všechny byl tento výlet opět hodnotný s příjemným 
naučně turistickým prožitím podzimní neděle. Velké díky 
patří manželům Chudějovým, jejich aktivnímu životu a 
energii udělat a zorganizovat pro své spoluobčany něco 
navíc. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Lenka Trlicová 

 

 
 

SILVESTROVSKÁ VYCHÁZKA NA 
JANOVSKÉ PASEKY 

    
Tak jako všechny dosavadní aktivity pořádané místními 
turisty v naší obci, tak i závěrečný a již tradiční II. ročník 
silvestrovského výstupu na Janovské paseky měl své 
kouzlo a náboj pozitivní energie pro všechny, kteří se 
zúčastnili. Patronaci nad touto mladou tradicí převzal 
místní obecní úřad. 
    
Posledního prosince se před budovou obecního úřadu 
kolem desáté hodiny dopolední sešly desítky účastníků. 
Přesný počet byl velmi těžko spočitatelný, protože cestou 
obcí se přidávali u svých domovů další a další 
spoluobčané. Bez nadsázky svým rozsahem byla tato 
vycházka s asi stovkou účastníků všech věkových 
kategorií největší turistickou akcí právě končícího roku 
2012. Slova a přirovnání jednoho z účastníků Pavla 
Výkruty: „Účast větší jak při volbách“, to vystihuje 
naprosto přesně. Těch, kteří se ale rozhodli strávit 
silvestrovský den turistikou a procházkou v přírodě, 



 
Blahopřejeme k jubileu 
Leden 
Zdeňka Rasochová č. p. 215 60 let 
Pavla Matulová  č. p. 149 70 let 
Zdenka Lagová  č. p.     5 70 let 
Karel Dostál  č. p. 223 70 let 
Anežka Daňková č. p.   77 80 let 
Únor 
Zdeněk Pilíšek  č. p.   69 50 let 
Karla Heraltová  č. p.   69 60 let 
Anna Machalcová č. p. 163 70 let 
Karel Matula  č. p. 149 85 let 
František John  č. p. 226 91 let 
Březen 
Karel Trlica  č. p. 242 50 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 4/2012:  … zájezdy do širokoúhlého kina v Ratiboři. Vylosovanou luštitelkou se stává paní Filová 
Jana, Janová č. p. 204. Blahopřejeme! 
Křížovka č. 1/2013: Na přelomu let 1853 – 54 se jako první občan Janové… (dokončení v tajence). 
Znění tajenky doneste na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová. Výherce obdrží zvoneček s motivem místní zvonice. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

 S tichou vzpomínkou 
Josef Potočný   č. p. 165 22. 2. 2013 

Vítejte do života 

Kristýna Spurná č. p. 273 28. 1. 2013 
Jakub Trčálek  č. p. 102 29. 1. 2013 
Amálie Musilová č. p. 271 30. 1. 2013 



 

 

I. B třída sk. A      IV. třída

   ZPRÁVA VÁCLAVA MIKUŠKA O 
KOPANÉ V JANOVÉ 

   O činnosti oddílu kopané TJ Tatran Janová za rok 
2012 seznámil Václav Mikušek sportovce na valné 
hromadě 24. února 2013 v kavárně ZZJM. Fotbalové 
mužstvo zahájilo zimní přípravu třetího roku účinkování 
v I. B třídě Zlínského krajského fotbalového přeboru na 
začátku března. Trenér Martin Zbranek využíval 
k suchému tréninku i tělocvičnu a za příznivých 
povětrnostních podmínek i trénink venku. 
   Na jarní část fotbalová mužstva zajistila hostování a 
prodloužení hostování hráčů Antonína Kamase, 
Vladimíra Suchockého z FC Vsetín, Richarda Šimčíka a 
Ondřeje Šimčíka ze sousedního Hovězí. Na hostování 
naopak uvolnili Aleše Vyškovského do Jablůnky, 
Lukáše Halka do Sparty Brno B a brankáře B týmu 
Josefa Kopeckého do FC Lhota u Vsetína B. Mimo 
klasických tréninkových dávek se oddíl kopané 
zúčastnil zimního turnaje pořádaného FC Vsetín na 
novém hřišti s umělým povrchem u průmyslové školy, 
kde hráči Janové odehráli sedm zápasů s kvalitními 
soupeři. 
   Přestože ve většině utkání podávalo A mužstvo 
kvalitní výkony i s herním provedením, nakonec 
bojovalo o udržení v soutěži a do posledních kol nebylo 
o sestupujících rozhodnuto. Rozhodujícím se ukázalo 
teprve utkání ve Valašské Bystřici s vítězstvím 3:1 pro 
Janovou a následně v Lidečku 3:2 pro Janovou, 
následované remízou 2:2 doma se Zašovou a poslední 
zápas s Valašskou Polankou 6:5 pro Janovou, kde již 
bylo o sestupujících definitivně rozhodnuto. Tatran 
Janová nakonec obsadil 11. místo s deseti vítězstvími, 
jednou remízou a patnácti prohrami, skóre 48:67 a 31 
body. B tým v jarní části v boji o účast v III. třídě 
obhajobu nezvládl a sestoupil do IV. třídy. Rezervy A 
týmu obsadila poslední 14. místo s pěti vítězstvími, 
čtyřmi remízami a sedmnácti prohrami s 19. body.  Po 
tomto sestupu výbor uvažoval, zda má smysl B tým 
kopané přihlašovat do další sezóny. 
   Tím skončila jarní část fotbalového roku. Před 

FOTBAL - jaro 

zahájením podzimní části jsme na hostování uvolnili 
Jiřího Mikuška, Davida Kovalčíka do FC Kateřinice B, 
Vlastislava Potočného do Sokolu Zděchov, Mojmíra 
Papšíka do Tatranu Halenkov a Lukáše Halka do SK 
Chrlice. Do mužstva se vrátili Marian Urban, Radek 
Djorič, Jan Hajzler, Lukáš Kramný, Ondřej Novosad, 
Milan Korytář. Na hostování v Janové zůstává do 30. 6. 
2013 Petr Dvořák, obnoveno bylo hostování Jardy 
Smilka z FC Leskovec, Antonína a Filipa Trlicových ze 
Sokolu Hovězí, kteří nastupovali v jarní i podzimní části 
za A i B tým.  
   V A mužstvu jsme na podzim roku 2012 umožnili 
hostování Aleši Vyškovskému v Jablůnce, do mužstva 
přišli Jaroslav Hajda a David Michal z Partyzánu Prlov, 
Vladimír Suchocký, Antonín Kamas z FC Vsetín a 
Jaroslav Jakubkovič z Hovězí. Pro dlouhodobá 
onemocněním byly podzimní výsledky zejména u A 
mužstva nestabilní. Před zahájením podzimní části 
mistrovských utkání proběhl na hřišti Tatranu Janová 
Hromadův memoriál. Zúčastnili se jej týmy Janové, 
Huslenek, Leskovce a kombinovaný tým FC Vsetín – 
Kateřinice. Janová porazila mužstvo Vsetín – Kateřinice 
2:0 brankami Trlice a Vojtíška. V zápase Janová vs. 
Leskovec 1:0 vsítil branku opět Petr Vojtíšek. Janová vs. 
Huslenky 4:1, branky za domácí Fojtů, Vojtíšek, Dobeš 
a Mišun. Janová na memoriálu obsadila první místo.  
   Prvních asi osm zápasů podzimní části neodpovídalo 
původním očekáváním. Po těchto herních výpadcích 
rezignoval na post trenéra Martin Zbranek. Pro 
posledních šest utkání podzimní části angažoval Tatran 
Janová jako trenéra Antonína Trlicu z Hovězí. Nový 
trenér měl ztíženou pozici tím, neměl možnost přestupů, 
poněvadž termíny byly již uzavřeny. Přesto trenér zhostil 
úkolů velmi dobře. Mužstvo z posledních šesti utkání ve 
čtyřech zvítězilo, jednou remizovalo, jednou prohrálo.   
Po podzimní části se Janová umístila na 10. místě. 
Z třinácti utkání 5 vítězství, 1 remíza, 7 proher, skóre 
32:44 a 16 bodů. B mužstvo zahájilo soutěž 
v desetičlenné skupině v regionu a po osmi podzimních 
utkáních obsadilo 6. místo, 3 vítězství, 2 remízy, 3 
prohry, skóre 14:17 a 11. bodů. 
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24. 3. Val. Příkazy  - Janová 
30. 3. Janová  - Lidečko 
07. 4. Lhota u Vs.  - Janová 
14. 4. Janová  - Hrachovec 
21. 4. Slavičín B  - Janová 
28. 4. Janová  - Poličná 
05. 5. Franc. Lhota  - Janová 
12. 5. Val. Polanka  - Janová 
19. 5. Janová  - Horní lideč 
26. 5. Zašová  - Janová 
02. 6. Janová  - Jablůnka 
09. 6. Choryně  - Janová 
16. 6. Janová  - Kelč  

14. 4. Janová B - Ratiboř B 
21. 4. Ratiboř B  - Janová B 
28. 4. Janová B  - Střelná 
05. 5. Lhota u Vs. B  - Janová B 
12. 5. Janová B  - Huslenky B 
19. 5. Študlov  - Janová B 
26. 5. Janová B  - Růžďka 
02. 6. Zděchov  - Janová B 
09. 6. FC Vsetín C  - Janová B 
16. 6. Janová B  - Jablůnka B 


